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                                      TEXT: Evanjelium podľa Marka 12, 41-44 

 

  „Ježiš sedel pri pokladnici a prizeral sa, ako ľud hádzal peniaze do pokladnice. Mnohí 

bohatí hádzali mnoho. Prišla aj chudobná vdova a vhodila dva haliere, to jest kodrant. Tu 

zavolal si učeníkov a povedal im: Vpravde vám hovorím: Táto chudobná vdova vhodila viac 

ako všetci, ktorí hádzali do pokladnice. Lebo všetci hádzali z prebytku, ale ona zo svojej 

chudoby vhodila všetko, čo mala, celý svoj majetok.“ 

 

 

  Drahí bratia a sestry konventuáli, milí priatelia! 
 
Už sa vám stalo, že ste prezerali doma všetky vačky, šuplíky, hrnčeky i ďalšie miesta, keď 

vám chýbali nejaké peniaze? Každá „korunka“ by vám vtedy bodla, dokonca aj halier zakotúľaný 
niekde pod posteľou či skriňou. Možno si myslíme, že také niečo sa nám mohlo stať len v minulosti. 
Aj dnes sa žiaľ mnohí otcovia a matky zobúdzajú so strachom, či budú môcť nakúpiť aspoň to 
najpotrebnejšie pre svoje deti a svoju rodinu, zvlášť, keď ich je doma viac.  Snažia sa všemožne 
zabezpečiť nielen základné potreby, ale včas splatiť aj stúpajúce dane, poplatky, šeky, faktúry... Aké to 
bolo v každej dobe pre mnohých ťažké, naplánovať si rodinný rozpočet tak, aby aj z toho mála mohol 
človek vyžiť, a ísť pritom ďalej.  

Takto je to dnes aj v rodine Božích detí, v cirkvi. Aj v našich cirkevných zboroch máme 
momentálne veľké starosti, chýbajú stovky, ba tisíce či desaťtisíce Eur. Zaťažkávacou skúškou sa len 
nedávno stali niekoľkonásobne zvýšené odvody so založením Fondu finančného zabezpečenia (FFZ) 
a akoby toho nebolo dosť, zaskočili nás aj neskutočne vysoké poplatky za energie či faktúry za opravy, 
obrovské zdražovanie atď. Čo robiť, aby sme všetko zaplatili? Ako ísť ďalej? Keby sme mali aspoň 
plné kostoly veriacich, ale ani to nemáme... Čo robiť? Máme začať plakať, nariekať, nespokojne 
nadávať na predstavených? Máme do nekonečna filozofovať, ako sa to takto nedá, aká nezvládnuteľná 
je nová vytýčená cesta? Máme pritom nečinne čakať, neustále mudrovať a našim predstaveným dávať 
rady, ako to oni majú robiť, ako nám oni majú zohnať nejakého okoloidúceho Samaritána, aby 
zabezpečili nielen dostatočný príjem pre farárov, ale sa postarali aj o pokojný a pohodlný chod našich 
zborov? Čo by nám asi v takej situácii poradil priamo Ten, ktorý cirkev založil, samotný Pán Ježiš? 
Zopakoval by to isté, čo povedal svojim bezradným učeníkom v loďke, ktorá bola zmietaná búrkou na 
mori: „Čo sa strachujete, ľudia malej viery!“(Mt 8,26). A potom by pridal to nádejeplné zasľúbenie: 
„Ajhľa, ja som s vami po všetky dni, až do konca sveta.“(Mt 28,20). Určite sa treba, predovšetkým 
nám zodpovedným, v takejto situácii pozrieť aspoň krátko do minulosti a v najväčšej pokore rozobrať 
doterajšie chyby a nedostatky, aby sme sa na nich poučili. A potom si rýchlo vykasať rukávy, zveriť 
všetko do Božích rúk a s omnoho väčším nadšením sa pustiť do misijnej práce, do povzbudzovania 
a citlivého vysvetľovania, a to s vedomím, že v cirkvi nie sme nikdy sami, že sme spoločenstvo, že je 
nás viac, keď aj nie plný kostol, ale aspoň nejaké verné jadro zboru, a čo je najdôležitejšie, že nad 



svojou cirkvou svedomite bdie všemohúci Boh, ktorý jej dal skrze Pána Ježiša zasľúbenie, že ju 
nezničí ani ľudská a ani diabolská moc. Už sa nedá odkladať! Dosť sme odkladali, minimálne tri 
desaťročia. Nielen každým rokom, ale aj každým dňom sme strácali. Mali sme možnosť začať si 
odkladať, šporiť, postupne krok za krokom sa učiť obetovať viac a viac pre Krista, ale sme sa žiaľ 
nechali učičíkať, spohodlneli sme a takmer celkom sa vzdali vlastnej zodpovednosti. Ani sme si 
neuvedomovali, že dlhé desaťročia tomuto nezdravému smerovaniu napomáhal štátny Zákon 
o hospodárskom zabezpečení cirkví a náboženských spoločností, ktorý platil 70 rokov, a to až do 
nedávna, do roku 2019! Bol to zákon, ktorý pokrýval takmer celú časť nákladov na mzdy farárov 
a prispieval na chod biskupských úradov. Prijal ho samotný komunistický režim po druhej svetovej 
vojne, pričom jeho cieľom bolo podriadiť si takýmto spôsobom cirkvi, (skrotiť ich samostatnosť 
a odbojnosť) a za tie financie vyžadovať od duchovných vernosť a poslušnosť vtedajšej ideológii, 
ktorá mala vlastne cirkev postupne likvidovať. A my namiesto toho, aby sme sa zodpovedne 
pripravovali na deň, keď štát kedykoľvek môže povedať „dosť“ a „plaťte si svojich farárov sami“, my 
sme boli ešte aj 30 rokov po nežnej revolúcii (s výnimkou založenia Fondu personálneho zabezpečenia 
za čias brata gen. biskupa J.Fila, fond bol ale ďalším vedením našej cirkvi zrušený) stále pokojní 
nehľadiac a nerozmýšľajúc, že raz v budúcnosti sa to môže zvrtnúť. O našich vlastných peniazoch 
v našich vlastných peňaženkách sa na niekoľko desaťročí takmer prestalo hovoriť. Ťažko si 
priznávame, že sme túto dôležitú tému, tému permanentného finančného podvyživenia našej cirkvi 
podcenili, že sme ju bezbolestne, elegantne obišli a teraz nás to dobehlo, keď prišla spomenutá zmena 
– nový zákon zo strany štátu, a my sme zostali úplne, ale úplne nepripravení! Ešteže nám štát predsa 
niečo zostal prispievať. Presne takto to celých 70 rokov chcel a úspešne režíroval diabol. Ako keby on 
tieto dlhé desaťročia postupne a veľmi nenápadne odvracal pohľad našich ľudí od príkladu nekonečnej 
Kristovej obetavosti, ktorá na kríži dala úplne všetko, čo mala, pohľad od Jeho prebodnutých rúk i nôh, 
pohľad, bez ktorého sa človek pravej obetavosti a štedrosti nikdy nenaučí, ale naopak učí sa len 
prijímať a odvyká si dávať, a keď náhodou nedostane alebo dostane málo, začína reptať, šomrať. 
Susedná českobratská evanjelická cirkev, ktorá s nami žila dlhé desaťročia v spoločnom 
Československu a ktorej sa vtedy rovnako týkal ten spomenutý dávny štátny zákon, si to veľké 
nebezpečenstvo včas uvedomila a už viac ako štvrťstoročie citlivo vedie, vychováva a učí ľudí 
skutočnej zodpovednosti prispievať na chod cirkvi a podieľať sa na dobrej veci nielen haliermi.  
U nich sa ľudia za tie roky naučili dávať nie 15,-Euro na rok, ale 15,- Euro na mesiac (viď napr. 
najbližší cirkevný zbor ČCE v Hrubej Vrbke), a my dnes repceme omnoho viac, než tí tu neďaleko za 
hranicou, ktorí platia minimálne 10-násobne viac, ako my. Tu vidíme aj my duchovní pastieri, ako sme 
si k obetavosti svoje ovečky vychovávali a musíme si priznať, že sme v tomto smere úplne zlyhali. 

Ale aby sme nezostali len pri bolestivom konštatovaní, chcem vás, bratia a sestry, aj cestou 
tohto konventu povzbudiť: zdvihnime hlavu, naberme odvahu a nebojme sa s nádejou vykročiť 
dopredu a prijať navrhované zmeny prostredníctvom FFZ. Obrovskou devízou je skutočnosť, že nám 
Pán Boh v našich zboroch dáva ešte mnohých ľudí, ktorí úprimne milujú Pána Ježiša a Jeho cirkev, 
ktorí popri pravidelných príspevkoch obetujú radi aj väčšie množstvo peňazí a ktorí sú pre iných 
motiváciou a mocným príkladom obetavosti. Patria medzi nich aj mnohí chudobní, za ktorých 
svedectvo by sme mali byť zvlášť vďační. Keď som pred viac ako 30 rokmi prišiel do Vrboviec za 
farára a v zbore nás čakalo veľa generálnych opráv, vtedajší brat dozorca mi s nadšením prezradil, že 
v každej ofere býva už pár rokov hodená „stokorunáčka“ (100,-Kčs), čo bol vtedy naozaj veľký peniaz 
- a že jemu to nedá dovtedy pokoja, pokiaľ nezistí, kto tú stovku tam dáva. Neviem síce, ako to neskôr 
zistil, ale asi sa raz posadil neďaleko pokladnice presne tak, ako to niekedy urobil Pán Ježiš, a dával 
pozor. Nakoniec sa predsa nejakým spôsobom dopátral, že tú stovku tam pravidelne hádže chudobná 
matka ôsmich ešte školopovinných detí, ktorá sa stala rýchlo vdovou. Prešli roky a táto jednoduchá 
ženička – dodnes prichádzajúc aj naďalej pravidelne do kostola, a to na veľmi skromnom aute - svojím 
obetavým srdcom doposiaľ zahanbuje hlavne mnohých bohatých. Pred pár dňami, keďže ona vyberá 
v pomerne veľkej časti obce návštevou jednotlivých domácností aj cirkevný príspevok, mi zavolala 
a s radosťou oznámila, že má už vo svojom revíri na tento rok „daň povyberanú“. Tešil som sa spolu s 
ňou a pritom som sa ju len tak zo zvedavosti opýtal, či aj niekto šomral, keď musel zaplatiť 
dvojnásobne zvýšený príspevok, a ona mi hovorí: „Nikto neprotestoval, dokonca ešte niektorí aj 
pridávali.“ Tak som s úsmevom a vďakou zareagoval: „Keď títo ľudia majú pred svojimi očami takú 
vernú a obetavú služobnicu Pánovu, aj u toho najviac lakomého sa srdce i peňaženka omnoho ľahšie 
otvára“. Ďakujme, bratia a sestry, Pánu Bohu, za takéto vzory, za každého obetavého človeka, ktorý je 
motiváciou pre druhých dávať a obetovať. Možno patríš aj Ty, brat a sestra, medzi takých, ktorí radi 
obetujú, a doteraz si sa presvedčil, že Ti darované peniaze nikdy nechýbali, ba dokonca že Ti ich Pán 
Boh mnohonásobne vynahradil. Svedči o tom druhým a neboj sa k obetavosti a štedrosti aj ostatných 



citlivo povzbudzovať. Každý dobrý príklad je aj v tomto smere pre budovanie Božieho kráľovstva 
nesmierne potrebný! 

Veľmi mocný a dojímavý príklad obetavosti je zachytený v našom texte v Evanjeliu podľa 
Marka, ktorý som zámerne vybral ako základ tohtoročnej seniorskej správy. Je to príbeh obeti 
chudobnej vdovy, ktorú si všimol Pán Ježiš pri svojej návšteve chrámu v Jeruzaleme. Bolo to v čase, 
keď sa blížili sviatky paschy – veľkonočné sviatky, ktoré boli najväčšie sviatky vo vtedajšej cirkvi. 
Židia ich svätili na pamiatku vyslobodenia z egyptského otroctva. Mesto Jeruzalem bolo vtedy 
preplnené ľuďmi. Keď Pán Ježiš  vošiel do chrámu, posadil sa s učeníkmi neďaleko chrámovej 
pokladnice a pozoroval pritom, ako ľudia hádzali do nej peniaze. Prečo to asi Pán Ježiš urobil? Lebo to 
pokladal za dôležité, lebo chcel tým povedať, že aj milodar, ktorý prinášam alebo peniaz, ktorý dávam 
v chráme na oferu, je prejavom môjho vnútra, mojej viery. A tento Ježišov odkaz platí aj dnes. Keďže 
sa mnohé zbory i naša cirkev v tomto čase zvlášť zmietajú vo finančných ťažkostiach, rozhodol som sa 
všimnúť si tieto Ježišove slová na tohtoročnom seniorátnom konvente. Sú pre nás všetkých 
jedinečným povzbudením a aktuálnou vzpruhou. 

Pozrime sa teraz na ten príbeh bližšie a skúmajme, čo chce Pán Ježiš priamo nám do tej 
dnešnej neľahkej situácie povedať.  

 
Je zaujímavé, čo Pán Ježiš pri tej chrámovej pokladnici v Jeruzaleme postrehol. On síce dobre 

videl už predtým do srdca každého človeka, ale na základe tej spoločnej skúsenosti pri chrámovej 
pokladnici chcel učeníkom ale aj nám v dnešnej dobe niečo dôležité tlmočiť. 

  
Pán Ježiš hovorí, že sa podľa obetavosti ľudí dá ľahko odhaliť, do akej miery si oni 

cenia Božiu lásku: 
 
1. Dá sa dať veľa, ale z prebytku 
 
Pán Ježiš najskôr pozoroval, ako mnohí bohatí dávali do pokladnice mnoho zo svojho 

prebytku. Tento druh obetavosti Pán Ježiš akceptoval, kvitoval. Videl, že ľudia z Jeruzalema a okolia 
si svoj chrám predsa vážia, aj keď sa Mu na druhej strane nepáčilo, že niektorí z nich prinášali do 
chrámu svoje desiatky i obete príliš okázalo.  

Dnes vo všeobecnosti nemôžeme povedať, že by ľudia dobre situovaní a zámožní dávali 
mnoho na Božie ciele. Sú to skôr výnimky. Zvyčajne je to tak, že ľudia, ktorí majú mnoho, myslia na 
kráľovstvo Božie menej. Niektorí z nich nemúdro mrhajú na hriešny spôsob života a neraz nevedia 
podporiť ani najbližšiu rodinu v núdzi. Nepoznajú radosť, ktorú má človek, keď zo srdca môže 
niekomu pomôcť, niečo darovať alebo sa rozdeliť. Čím viac peňazí človek má, tým má zvyčajne aj 
väčšie pokušenie utrácať i nadmerné obnosy zo svojich prostriedkov na ukojenie sebeckých záľub či 
zadováženie rozličných zbytočností, čo sa dnes určite týka aj mnohých členov našich zborov. 
Najlepšie to vidíme, keď po zboroch robíme rozličné zbierky. Pokiaľ však takíto cirkevníci majú 
prispieť do Božej pokladnice na rozmach Božieho diela, váhajú. Ak vidia, že určitej obeti sa už 
nemôžu vyhnúť, vtedy prispejú čiastkou nepomerne menšou, než akú neraz utratia na veci celkom 
zbytočné. Tým dávajú jasne najavo, že im na Kristovom diele až tak veľmi nezáleží. Pán Ježiš však ani 
takýchto ľudí nezavrhoval, dával im šancu a nám zodpovedným služobníkom Božím zveril úlohu, aby 
sme ich učili a vychovávali k tej opravdivej obetavosti založenej na Jeho láske. Komu totiž v srdci 
zahorí Kristova láska, tomu bude nielen povinnosťou, ale aj potešením, že môže pomôcť budovať 
najslávnejšie a najsvätejšie dielo, aké bolo človekovi zverené. Štedrosť je vlastnosť a hodnota daná 
z neba. Jej vrcholným prejavom sa stala Kristova obeť na kríži. Kvôli nám dal Otec svojho 
jednorodeného Syna. Golgotský kríž by mal byť každému Kristovmu nasledovníkovi mocnou výzvou 
k štedrosti. Pokiaľ v živote svetských ľudí sa bežne prejavuje zásada „brať, len brať“, v kríži je 
spríkladnená zásada „dávať, stále dávať“. Tým, že Pán Ježiš svojim nasledovníkom poručil poklady 
evanjelia, tým na nich prešla aj zodpovednosť za šírenie posolstva spásy, a to aj vtedy, ak 
by s rozmachom Božieho diela prichádzali stále väčšie a väčšie finančné výzvy. Takto to máme my 
farári našim ľuďom tlmočiť zvlášť v tomto čase finančnej náročnosti. Ak my duchovní pastieri 
budeme túto výchovu k štedrosti zanedbávať, nielenže Pánovo dielo bude trpieť, ale nepríde ani 
požehnanie, ktoré malo byť veriacim odmenou. Ak ich však budeme citlivo viesť prinášať Pánu Bohu 
štedré dary z vďačnosti a s radostným srdcom, potom budú samotní veriaci i naše spoločenstvá bohato 
požehnané. Vtedy sa Pán Boh sám postará o to, aby naše zbory sa podobali stále zavlažovanej záhrade, 
v ktorej nikdy nechýba čerstvá a osviežujúca voda. 

 



 
 
2. Dá sa dať málo, ale všetko 

  
Aby nezostali niektorí darcovia namyslení, Pán Ježiš pri pokladnici poukázal ešte na iný druh 
obetavosti. Okolo chrámovej pokladnice prechádzala aj chudobná vdova. Dala zo všetkých najmenej, 
len dva haliere. Možno sa za to aj hanbila, možno jej bolo ťažko. Ale Ježiš si to hneď všimol, zavolal 
učeníkov a povedal im: „Táto chudobná vdova vhodila viac ako všetci, ktorí hádzali do pokladnice“. 
Ostatní dávali iba malú časť zo svojho prebytku, ona dala ale z vďačnosti všetko, čo mala. Tento jej 
skutok  bol dôkazom toho, že  vo svojom ťažkom živote vždy našla oporu v Pánu Bohu, že Mu plne 
dôverovala a vo všetkom sa vedela na Neho spoľahnúť. Aj teraz obetovala to, čo potrebovala na 
živobytie, a to v dôvere, že o jej potreby pre zajtrajší deň sa Pán Boh postará. V jednej českej piesni sa 
pravdivo spieva: „Kdo málo má, rád z mála dá, kdo má moc, neb ještě víc, obyčejně nedá nic“. 
        Skutok vdovy, ktorá do pokladnice dala dva haliere – všetko, čo mala, je zaznamenaný na 
povzbudenie tých, čo aj dnes zápasia s chudobou, no predsa túžia svojím darom pomôcť Božiemu 
dielu. Aj preto Pán Ježiš obrátil pozornosť na túto ženu, ktorá dala celé svoje živobytie. Ocenil jej dar 
viac než veľké obete tých, ktorých almužny nevyžadovali od darcov nijaké sebazaprenie, lebo zo 
svojho prebytku dávali iba malú časť. Vdova dala všetko, čo mala. Pán Boh totiž chce, aby sa Mu aj 
chudobní učili prinášať dary, lebo sebazaprením sa stávajú účastníkmi Kristovej milosti a sú ešte viac 
spájaní s Tým, ktorý sám bol bohatý, ale pre nás schudobnel, aby sme Jeho chudobou zbohatli my. Dar 
chudobného ako obeť sebazaprenia sa vždy vznáša k Pánu Bohu ako ľúbezná vôňa kadidla. Aj 
zdanlivo nepatrný obnos prinesený z lásky k Pánovi Ježišovi, sa stáva posvätným darom, vzácnou 
obeťou, ktorú On s radosťou prijíma a bohato požehnáva. 
Aj dnes v našich zboroch vidíme, že ochota mnohých chudobnejších veriacich prinášať obete veľakrát 
zahanbuje tých bohatších. A niektorí z tých bohatších sú sami doslova z takej ochoty chudobných 
zaskočení pýtajúc sa, ako je to možné, že ten chudobný dáva toľko. Takúto štedrosť však dokáže 
pochopiť len ten, kto sa najskôr sám odovzdá Bohu celým srdcom. Aj apoštol Pavel to výstižne 
napísal, keď v liste do Korintu vyzdvihol na povzbudenie obetavosť chudobných macedónskych 
veriacich, že títo najskôr samých seba oddali predovšetkým Pánovi (2 Kor 8,5) a potom boli ochotní 
obetovať z toho, čo mali, na podporu evanjelia. K obetavosti ich nebolo treba vyzývať, ba naopak oni 
sa tešili, že môžu si aj sami odoprieť niečo dôležité, aby pomohli dobrému dielu. Ustavičné prinášanie 
darov tam, kdekoľvek to Božie dielo vyžaduje, nevedie k chudobe. „Niekto dáva priehrštím a ešte mu 
pribúda, niekto šetrí viac, ako sa patrí, a má nedostatok“ (Pr 11,24). Ap. Pavel to priamo povedal: 
„Kto skúpo rozsieva, skúpo bude aj žať. Kto však hojne rozsieva, hojne bude aj žať. Každý nech dá, 
ako si umienil v srdci, nie z neochoty alebo z prinútenia; lebo ochotného darcu miluje Boh.“ (2 Kor 
9,6-7). 
 

3. A ako si cením Božiu lásku ja? 
 

Spomenutý biblický príbeh práve v tejto ťažkej dobe, ktorú naša cirkev prežíva, akoby zvestoval 
posolstvo každému jednému z nás. Určite ani na dnešnom seniorátnom konvente nie každý z nás má 
na novú cestu financovania cirkvi rovnaký názor. Už po minulé 2 roky sme si mali možnosť na našich 
konventoch vypočuť rozličné návrhy a postoje. Možno sú tu aj takí, ktorí hovoria, že v tejto ťažkej 
dobe ešte treba chvíľu počkať, že teraz ešte neprišiel čas štedrého dávania, že ešte potrebujeme 
prijímať, dostávať a potom snáď prídu ľahšie časy... Nech už máme akýkoľvek názor, do tohto 
všetkého nám osobne každému jednému z nás zaznieva dôležitá otázka: Ako si cením Ježiša ja? Ako je 
pre mňa cenná Božia láska? Do akej miery si vážim svojho Spasiteľa, Jeho utrpenie a obeť na kríži? 

Biblický príbeh veľmi dobre zapadá do pôstneho obdobia. Pašiové deje nám hovoria o Judášovi 
– Ježišovom učeníkovi, ktorý svojho Pána zapredal za 30 strieborných. Bola to vtedy neveľká suma. 
Nakoniec z nej nemal nič, oľutoval ju. Pre mnohých ľudí dnes Pán Ježiš neznamená ani toľko. Celkom 
nič! Na druhej strane nám Biblia podáva svedectvá o ľuďoch, pre ktorých Pán Ježiš znamenal všetko. 
Diakon Štefan pre Neho obetoval svoj mladý život. Apoštol Pavel, ktorý si pre Evanjelium Kristovo 
veľmi veľa vytrpel, nakoniec vyznal: Mne žiť je Kristus a zomrieť zisk. A mohli by sme menovať 
mnoho ďalších, ktorý pre Krista dali všetko. Okrem nich sú to aj zástupy jednoduchých chudobných 
ľudí, ktorých mená nie sú nikde v dejinách zapísané, ale určite v nebi, ktorí si cenili Pána Ježiša viac 
ako svoj život či majetok. Nábožný pevec takéto vyznanie nádherne zaspieval v piesni Ježiši, drahý 
poklad môj: „...ten Tvůj drahý titul když mám, vším světským zbožím pohrdám, ó Ježíši, ó Ježíši“ 
(preklad z Kancionála v staročeštine).  



Pamätaj, brat a sestra, ty i ja sme Pánu Bohu tak cenní, že za nás obetoval to najdrahšie. Aj za 
teba dal všetko, viac už nemohol. Obetoval svoj domov, veď nemal, kde by hlavu sklonil, pre teba 
obetoval svoj čas, zriekol sa majetku, pohodlia. Za teba a tvoje hriechy aj veľmi trpel a svoj požehnaný 
život obetoval nakoniec na kríži. Nikdy s tebou nepohrdol. Nikto si ťa tak necenil, ako On. Tak, ako si 
On cenil aj tú jednoduchú chudobnú vdovu, cení si nesmierne aj teba.  

Tu na tomto konvente sme nielen duchovní pastieri a dozorcovia našich zborov, ale aj mnohí 
ďalší zodpovední funkcionári, pracovníci i zboroví presbyteri. Pán Ježiš chce nás aj teraz povzbudiť 
On nás veľmi potrebuje, túži, aby sme cítili maximálnu zodpovednosť za naše zbory, za cirkev, aby 
sme každý z nás vynakladali osobné úsilie na povzbudenie ostatných. Nemôžeme tieto povinnosti 
prenechávať iným a v tejto dobe zvlášť ani samotnú zodpovednosť za finančný chod našich zborov. 
Spomínate si, v akom duchu sa niesol rozhovor Pána Ježiša s učeníkmi, keď bolo treba nasýtiť 
paťtisícový zástup? Nepovedal im, že On dá tým ľuďom jesť, ale obrátil sa priamo na učeníkov 
a povedal „Vy im dajte jesť!“ Chcel, aby v tej chvíli predovšetkým oni sami rozmýšľali, hľadali 
možnosti a aktívne konali, a teda aby sa oni postarali o nasýtenie toľkého zástupu. Povedal to len 
preto, aby im zdôraznil ich zodpovednosť za Jeho ľud a zároveň, aby skúšal ich vieru a ochotu, aj keď 
sám vedel, čo urobí. To platí aj dnes. Pán Ježiš nás každého potrebuje! On očakáva našu aktivitu 
a vtedy On požehná. Aj keby sa stalo, že potreby diela budú značne presahovať naše možnosti, On nás 
nenechá samých. Ak bude vidieť, že Ho verne nasledujeme, otvorí nám nevyčerpateľné zdroje. On 
odmení každú našu úprimnú snahu a jednoduchú dôveru v Neho. On aj ten najmenší dar rozhojní. 
V Jeho rukách sa ani tá najskromnejšia zásoba nezmenší, tak, ako sa to stalo pri nasýtení tisícov. On 
nám aj v tej najväčšej tiesni a za tých najťažších okolností pomôže prinášať ľuďom chlieb života. 

 
Náš seniorát má tisíce v Krista úprimne veriacich členov, rady horlivo slúžiacich dobrovoľných 

spolupracovníkov, mnoho zanietených farárov a farárok. Aj napriek nedávnej pandémii sme s pomocou 
Božou v posledných rokoch zrealizovali množstvo misijných, školských, vzdelávacích i diakonických 
projektov. Môžeme byť hrdí na naše bohaté dejiny, na vyznávačskú a mučenícku minulosť. Máme všetky 
predpoklady aj dnes viesť ľudí k životu s Kristom a k obetavosti pre Krista. Musíme však robiť všetko 
preto, aby sa v zodpovednosti za financie zmenilo to doterajšie mentálne nastavenie mnohých členov 
našich zborov, ktorí si postupne zvykli na to, že cirkev je lacná a akoby z princípu že má aj zostať 
lacná. Že o peniazoch netreba hovoriť a keď ide do tuhého, zaberie niekto iný, predovšetkým 
zahraničie. My dnes potrebujeme cirkev, ktorá sama zápasí za svoje vlastné finančné zabezpečenie, 
pričom sa s láskou prihovára k svojim členom a s citom ich mobilizuje k darcovstvu! Chceme všetkých 
pozvať, aby sme spojili svoju vieru, schopnosti, nadšenie a skúsenosti pre Božie dielo, pre našu 
budúcnosť. Veď ide o našu cirkev, o našu spoločnú vec! 

 
 

 
 

 

Pohľad na život a prácu v jednotlivých cirkevných zboroch MYS ECAV v roku 2022   

Milé sestry a milí bratia, delegáti výročného konventu Myjavského seniorátu, dnes chceme 
predovšetkým spoločne poďakovať Pánu Bohu, že nám On aj napriek ďalšiemu ťažkému roku doprial, 
aby sme sa mohli spoločne tešiť aj z tých najmenších podujatí. Nech aj nasledovné správy 
z jednotlivých zborov sú dôkazom toho, že On nám dal množstvo obetavých a ochotných ľudí, že sme 
vďaka ich horlivosti ale predovšetkým s Jeho pomocou a jeho požehnaním mohli zorganizovať a 
zvládnuť aj finančne náročnejšie podujatia, a to niekedy v ťažkých a obmedzených podmienkach. 
Nech nám tieto informácie tlmočia to, čo nám po našich zboroch vďaka našej horlivosti a obetavosti 
prinieslo radosť, úžitok a požehnanie a čo je viditeľným znakom toho, že cirkev Pánova tu medzi nami 
predsa žije a pracuje. 

 
 

 
CZ Brezová pod Bradlom 
Cirkevný zbor Brezová pod Bradlom ďakuje Pánu Bohu za mnohé príležitosti, ktoré mu 

v uplynulom roku daroval. Každé stretnutie tam veriaci vnímali ako prejav Božej milosti, povzbudenia 
v živote viery a pozvania  k osobnému duchovnému rastu i rastu bratsko-sesterského spoločenstva.  
Vzácnou chvíľou v minulom roku  boli pre nich služby Božie, na ktorých pozdravili brata emeritného 



biskupa, brezovského rodáka Ivana Osuského pri príležitosti jeho významného životného jubilea 80 
rokov života. Zvesťou  slova Božieho vtedy poslúžil brat generálny biskup I. Eľko, ktorý  sa prihovoril 
k jubilantovi spolu s ďalšími vzácnymi hosťami. Požehnanou  príležitosťou boli aj spomienkové 
služby Božie pri príležitosti 103.výročia tragickej smrti gen. M. R. Štefánika, na ktorých zvesťou slova 
Božieho poslúžil brat emeritný biskup J. Filo.  V rámci zborového dňa privítali Brezovania brata farára 
z CZ z Badína Romana Dovalu, pričom poobede sa konal koncert kapely Podľa Božej mapy- Roman, 
Kika, Klarika Dovalovci.  Povzbudením pre cirkevný zbor boli Ekumenické služby Božie pri 
príležitosti začiatku nového školského roka, ako aj Ekumenické služby Božie pri príležitosti Dňa 
ozbrojených síl. V Brezovej sú Pánu Bohu vďační za stretnutia detskej besiedky, ako aj za letné 
tábory, ktoré sa niesli v témach Veľkej premeny a Veľkého obrazu. Vďaka Božej milosti mohlo 
pokračovať v uplynulom roku  aj stretávanie dorastu i  floorbalový krúžok . Požehnaným časom bol  
tábor vo Veľkom Slavkove, či víkendové stretnutia v  Starej Turej.  Spoločenstvo žien si okrem 
tvorivých dielní v advente a pôste pripomenulo výročia významných osobností (J.M.Hurbana, J. 
Roháčka, B.Slančíkovej-Timravy, V.P.Čobrdu).  Po období rôznych obmedzení bolo pre Brezovanov 
veľkým potešením spoločné májové stretnutie tzv. majáles v cirkevnom zbore, ako aj autobusový 
zájazd do cirkevných zborov Levice, Šahy, Dudince a Banská Štiavnica. V uplynulom roku sa 
cirkevný zbor spolu s ďalšími cirkvami pôsobiacimi v meste zapojil i do projektu „Pôstna polievka.“ 
Výťažok bol venovaný odídencom z Ukrajiny, ktorí našli útočisko v Misijnom stredisku ECAV 
v Matejkovej. V uplynulom roku pokračoval cirkevný zbor aj v diakonickej službe, ktorá spočívala 
v rozdeľovaní potravinovej banky , ako aj v tradičnej novembrovej potravinovej zbierke ľuďom 
v núdzi, a to bez ohľadu na vierovyznanie. V decembri sa konalo podujatie Predvianočná kapustnica. 
Deťom bolo venované vystúpenie „Divadla z Pasáže“ z Banskej Bystrice. Mohli si tak nanovo 
uvedomiť, že ľudský život je obrovským darom, že každý z nás je iný, že inakosť neznamená 
menejcennosť a že všetci sme výnimočnými  Božími stvoreniami.  

 
CZ Bukovec 

Cirkevný zbor v Bukovci patrí medzi najmenšie v Myjavskom senioráte. Rok 2022 sa po predošlých 
pandemických rokoch niesol v postupnom uvoľňovaní rôznych obmedzení a tak sa život cirkevného 
zboru aj na Bukovci mohol reštartovať. Po niekoľkých rokoch mali v zbore opäť konfirmáciu, kde ku 
stolu Pánovmu po prvý krát pokľakli tri dievčatá a dvaja chlapci. Keďže funkčné obdobie presbyterov 
a sestry dozorkyne v uplynulom roku skončilo, bolo potrebné postaviť si v zbore nanovo tím starších 
vo viere. Za dozorkyňu si zvolili sestru Janu Sládkovú, pričom omladili aj zborové presbyterstvo. 
Cirkevný zbor sa tak mohol tešiť na slávnosť inštalácie a na uvedenie funkcionárov do služby na 
Pánovej vinici. Inštaláciu následne vykonal a slovom Božím poslúžil brat senior Miroslav Hvožďara. 
Členovia zboru sa zúčastnili aj na inštalácii zborových kňazov v Myjavskom senioráte ako aj na 
spomienkových službách Božích na Branči. Po prvý krát mali na Bukovci zborové popoludnie s 
chutným gulášom od sestry dozorkyne. Na jeseň privítali v zbore kňazov myjavského seniorátu na ich 
pravidelnej porade. Adventné posedenie pri kapustnici si Bukovčania presunuli z kultúrneho domu do 
zborovej miestnosti, kde si spoločne vytvorili komornejšiu atmosféru bratov a sestier 
cirkevného zboru. O všetkých svojich aktivitách a plánoch v cirkevnom zbore informujú aj na 
facebookovej stránke ECAV BUKOVEC  https://www.facebook.com/ecavbukovec, na ktorej počet 
sledovateľov prekročil 800. Plánované hospodárske práce v zbore nemali, nakoľko tie predošlé roky 
boli dosť náročné na rôzne opravy a prestavby, pričom zároveň prezieravo čakali, ako ich zasiahnu 
zmeny vo financovaní cirkvi a čo si budú môcť vzhľadom na to v budúcnosti dovoliť. Každopádne 
duchovný život sa im v zbore podarilo s Božou pomocou aspoň v niektorých oblastiach obnoviť 
a oživiť, za čo ďakujú  Hospodinovi, ktorý dáva vzrast semienku ich túžby po živom spoločenstve 
bratov a sestier v Kristu. 
 

CZ Častkov 

Mottom, ktoré charakterizovalo život a prácu minulého roka v cirkevnom zbore, bolo vyznanie 

Žalmistu „Ďakujte Hospodinu, lebo je dobrý, lebo na veky trvá Jeho milosť“.  

Pri vstupe  do roku 2022 v zbore nielenže nevedeli, čo ich čaká z pohľadu budúcnosti, ako je to bežné 

na začiatku každého nového roka, ale ani to, ako sa bude vyvíjať pandemická situácia a čím všetkým 

budú resp. nebudú obmedzovaní v osobnom živote ale i v živote spoločenstva cirkevného zboru.  

Využili však každú príležitosť a snažili sa aj minulom roku sa s Božou pomocou vzájomne 

duchovne povzbudzovať a rovnako aj materiálne zveľaďovať dedičstvo svojich predkov. 

https://www.facebook.com/ecavbukovec


Predovšetkým však boli Pánu Bohu vďační, že sa po dvoch ťažkých pandemických rokoch mohli 

znovu pravidelne schádzať k bežným, či tradične zaužívaným bohoslužobným stretnutiam.  

Vzácnou príležitosťou v zbore bola 13. nedeľa po Sv. Trojici, keď si  jubilujúci konfirmandi 

pripomenuli 50 až 54 rokov od svojej konfirmácie. Na začiatku školského roka v rámci služieb Božích 

vykonali v zbore  zaužívané preskúšanie katechuménov, aj keď to nebolo v tradičnom čase v  júni, ako 

to inak býva zvykom po skončení prvého ročníka prípravy na konfirmáciu. Nakoľko už nie je 

tradíciou, že by deti prichádzali každoročne ku konfirmácii v kroji, podarilo sa to v minulom roku  

aspoň pri preskúšaní katechuménov, keď traja zo štyroch katechuménov sa na skúšku obliekli 

do častkovského kroja. Po dvojročnej prestávke opäť mohli v zbore pripravovať program detí 

k štedrovečerným službám Božím, prostredníctvom ktorého mohli preplnenému chrámu vydávať 

svedectvo o narodenom Pánovi Ježišovi, a to formou piesní, básní, hudobných vstupov a pripravenej 

scénky o obuvníkovi Martinovi. Do tohto programu i v minulom roku tak, ako zvyčajne, boli zapojené 

všetky  deti od škôlkarov až po konfirmandov vrátane, pričom pred oltárom vystupovalo 43 detí. 

 Nakoľko už piaty rok častkovský duchovný pastier  administruje aj  cirkevný zbor Prietrž, za 

tento čas sa členovia CZ Častkov a CZ Prietrž museli naučiť o farára „deliť“ a zároveň sa naučili 

niektoré aktivity konať spoločne, i keď obidva zbory nie sú  priamo susediace cirkevné zbory. 

Vzácnosťou bolo napríklad nielen občasné, ale aj celoročné pravidelné spoločenstvo, ktoré navzájom 

vytvorili častkovskí a prietržskí katechuméni, keď ku príprave na konfirmáciu si navykli stretávať sa 

spoločne. Je dobré, keď sa i takto mladí ľudia spoznávajú a stretávajú pri Božom slove. 
 

CZ Hlboké 
Vďaka Pánu Bohu aj v Hlbokom prežili rok 2022 s vedomím Jeho ochrany, priazne a žehnania. 

Hlbočania boli vďační, že sa počas roka mohli podieľať aj na viacerých projektoch nad rámec bežného 
bohoslužobného života v zbore. Keď sa začali tešiť z ukončenia pandemických opatrení a obmedzení, 
prišla správa o vojenských ťaženiach Ruska na Ukrajinu, a ako všade, táto vyvolala aj v Hlbokom 
nielen znepokojenie, ale aj pocit súcitu s utečencami pred vojnou z Ukrajiny. Cirkevný zbor hneď 
v spolupráci s Obecným úradom promptne  reagoval na celorepublikovú výzvu pomôcť utečencom, 
pričom bolo evidentné, že Hlbočania nie sú ľahostajní voči trpiacim. Zbierka bola úspešná a brat 
dozorca a starosta obce ju spolu s manželkou a spolupracovníkmi na mikrobusoch a autami zaviezli do 
Vyšného Nemeckého na hranice s Ukrajinou, pričom časť bola odovzdaná Ukrajinským ženám 
ubytovaným s  deťmi na Matejkovej. 

Pozoruhodná bola ponuka na jar zo strany Jednoty dôchodcov Hlbokého na jarnú údržbu 
záhrady okolo kostola a Hurbanovej záhradky pri kostole, čo sa uskutočnilo spolu s členmi CZ Hlboké 
v prvom marcovom týždni. 

V nedeľu 15. mája prijali Hlbočania delegátov a funkcionárov všetkých cirkevných zborov 
Myjavského seniorátu, keď sa v ich chráme Božom uskutočnil Výročný seniorátny konvent MYS 
ECAV, po ktorom pripravili obetaví domáci pre účastníkov konventu bohaté občerstvenie vo svojom 
Dome kultúry. 

Presbyterstvo na dvoch svojich zasadnutiach riešilo a nakoniec vyriešilo nasledovné záležitosti: 
Preskúmalo členskú základňu cirkevného zboru, ktorá bola žiaľ zredukovaná z 307 na 266 členov 
cirkevného zboru. Rovnako sa presbyterstvo zaoberalo stavom hrobov pochovaných duchovných 
v Hlbokom, keď popri mohyle J.M. Hurbana to bol aj hrob seniora Pavla Sekerku a Ladislava Viesta, 
pričom s kamenárskou firmou Sládek s.r.o. bola prekonzultovaná možnosť opravy znane poškodených 
náhrobných kameňov menovaných duchovných. Vďaka dotácii z TTSK bol na fare vymenený plynový 
kotol za nový, kondenzačný, úspornejší. Na požiadanie Obecného úradu bol miestny farár menovaný 
za sprievodcu návštev v Múzeu J.M. Hurbana s patričným historickým výkladom a následne návštevou 
kostola tiež s historickým výkladom. 

 
CZ Holíč 
Do kalendárneho roku 2022 vstupovali Holíčania s prianím, aby bol lepší, ako roky minulé, 

poznačené pandémiou a strachom. 
Smutná správa o vypuknutí vojny na Ukrajine, ktorá vo februári zasiahla celý svet, nenechala 

ani srdcia Holíčanov chladné. Nakoľko sa CZ Holíč nachádza na opačnom konci republiky a nedalo sa 
im ísť priamo pomáhať odídencom na hranice, pomohli im však zbierkou, z výnosu ktorej sestra 
pokladníčka nakúpila potrebné potraviny, drogériu a nákup následne odniesla na mestský úrad, kde bol 
prerozdelený rodinám z Ukrajiny, ktoré našli dočasný domov v Holíči.   



V  druhú nedeľu májovú si v Holíči na službách Božích uctili matky a staré matky, vyslovili im slová 
poďakovania za všetko, čo robia pre svoje rodiny i pre zbor a mládež ich obdarovala kvietkom. Služba 
žien, ich ochota pomôcť, sa v plnej miere preukázala 26. júna, kedy sa na pôde holíčskeho zboru 
uskutočnilo seniorátne stretnutie besiedkárov MYS. Obetavé spolusestry zabezpečili občerstvenie a 
spolu s mládežou pripravili jednotlivé stanovištia, na ktorých deti súťažili, alebo sa venovali kreatívnej 
činnosti. Počas letných prázdnin zorganizovali s mládežníčkami „prespávačku“ na fare. Spoločne si 
pripravili obed, večeru, raňajky, rozprávali sa o Pánu Bohu a Jeho konaní v živote veriacich ľudí, 
modlili sa, hrali hry, v rámci tvorivých dielní si vyrábali sviečky a večer si premietli kresťanský film.  
Členovia i nečlenovia zboru všetkých vekových kategórií, si v októbri v Divadle Andreja Bagara 
v Nitre pozreli biblický muzikál „Jozef a jeho zázračný čarovný plášť“, príbeh zo Starej zmluvy, 
o Jozefovi, Jákobovom synovi, ktorého bratia predali do otroctva v Egypte. 
Posledná akcia cirkevného zboru bola venovaná najmenším. Konala sa v predvečer 3. nedele 
adventnej, nazvali ju „Medovníková párty“. Na základe biblického príbehu: „Máriino videnie“ si 
hovorili o Božej láske k človeku, zjavenej v Ježišovi Kristovi. Po biblickej lekcii si deti zdobili 
medovníčky a hrali hry. Všetky spomínané aktivity konali Holíčania s vierou, že Pán Boh ich snahám 
požehná a že aj týmto spôsobom budú oslovené rôzne vekové skupiny členov zboru a rozhodnú sa 
bežať za odmenou nebeského povolania Božieho v Kristovi Ježišovi.   
Čo sa týka fyzických prác, na jar murári obložili betónový chodník kamenným obkladom, do ktorého 
zároveň osadili betónové žľaby na odvedenie dažďovej vody. Na modlitebni v Kopčanoch majstri 
z kvádrov postavili a omietli čelnú stenu. Na jeseň v zbore zorganizovali opravu rozpukaných 
betónových chodníkov pred farou a medzi farou a kostolom.    

 
CZ Kostolné 

Rok 2022 priniesol veriacim v Kostolnom aj niekoľko prekvapení. Medzi ne patril aj pomerne 
veľký počet krstov, a to až 11 krstov, pričom naposledy mali takýto počet krstov pred piatimi rokmi. 
Dôvodom boli prisťahované mladé rodiny, ktoré sa prihlásili do zboru a následne požiadali o krst detí. 
V zbore žiaľ zaznamenali  aj vysoký počet úmrtí, keď pochovali až 24 členov zboru. 

Už dlhšie žiaľ je v Kostolom evidentný nezáujem detí o konfirmačnú prípravu. Z poslaných 
pozvánok na konfirmáciu zareaguje len polovica, niekedy len tretina detí. Zaujímavá je zmienka 
o náboženskej výchove, kde z 13-tich prihlásených detí je len šesť domácich pokrstených detí, pričom 
ostatných sedem detí chodí na náboženstvo bez vierovyznania. Už sedem rokov sa v zbore nekoná 
detská besiedka, pričom súrne hľadajú nejakú ochotnú sestru, ktorá by sa na túto prácu s deťmi 
podujala. V zbore aj naďalej chýba kostolníčka a mladší presbyteri a chýba aj ochotný pracovník 
s hudobným nadaním, ktorý by viedol spevokol. 

Od 30.06. – do 30.09.2022  sa v Kostolnom pustili do generálnej opravy fary, ktorá po 54 rokoch 
od jej postavenia dostala novú fasádu interiéru, nové okná, dlážky, dvere a mnohé ďalšie, čo bolo 
potrebné nutne urobiť. Pri poslednom sčítaní (2021) žiaľ v Kostolnom klesli na 670 evanjelikov, ako 
v matkocirkvi, fíliách, aj na kopaniciach, pričom sledujú nárast prestárleho obyvateľstva. Pomocnú 
ruku zboru podávajú aj tri obecné úrady na pôde zboru, a to v Kostolnom, na Hrašnom a vo 
Vaďovciach.  Aj v tomto roku cirkevný zbor čakajú rozsiahle práce, z ktorých naliehavá je oprava 
strechy kostola. Túžia pokročiť aj v misijnej práci s deťmi, konfirmandmi, s Rómami a mladými 
rodinami, a nezabúdajú ani na seniorov či už doma, v nemocnici, alebo v DD. Ďakujú verným 
pracovníkom zboru za ich pomoc, ochotu, aj za ich modlitby a slová povzbudenia. Ďakujú však 
predovšetkým Pánu Bohu, že zbor žehná duchovne aj finančne, a to prostredníctvom domácich viery,  
ale aj prostredníctvom dobrodincov zo zahraničia. 

 
CZ Košariská - Priepasné 
V uplynulom roku sa v cirkevnom zbore Košariská.-Priepasné vďaka Pánu Bohu podarilo 

obnoviť niektoré podujatia, ktoré doba korony obmedzila. Tak mohli napr. v júni po troch rokoch 
prežiť milú slávnosť Zlatej konfirmácie a následne v júli zorganizovať dva turnusy denných biblických 
táborov v Košariskách a v spolupráci s CZ Brezová pod Bradlom aj v Priepasnom. Pri výročí úmrtia 
generála M.R.Štefánika na službách Božích kázal brat biskup východného dištriktu Peter Mihoč. 
V rámci nového projektu Štefánikových dní, konkrétne pri výročí narodenia generála Štefánika po 
prvýkrát zorganizoval zbor ekumenické bohoslužby s bohatým programom a s účasťou vzácnych hostí 
aj z iných cirkví, pričom slovo Božie zvestoval rímskokatolícky kňaz z Myjavy Gabriel Koch. Vo 
sviatok Poďakovania za úrody zeme mali v Košariskách misijné služby Božie, na ktorých privítali 
hudobnú skupinu Eleos z Krajného a následne po službách Božích zorganizovali posedenie pri 



rozhovoroch i občerstvení. Druhú adventnú nedeľu sa v chráme Božom v Košariskách konal koncert, 
na ktorom svojím darom od Pána Boha poslúžili Janko Siroma – predseda výboru cirkevnej hudby, 
Matej Borovský a Pavlína Vrabcová. Po vypuknutí vojny na Ukrajine Košarišťania a Priepasňanci 
zorganizovali zbierku potravín a hygienických potrieb, ktorú brat farár osobne odviezol na hranice 
a ostal tam aj s kolegami pomáhať tým, ktorí museli náhle opustiť svoje domovy. Ženy sa dvakrát 
v advente stretli aj na tvorivých dielňach a pred Vianocami napiekli a ozdobili vyše 300 medovníkov, 
ktoré sa dostali do rúk všetkým návštevníkom štedrovečerných služieb Božích. Teší nás, že v tak 
malom zbore náboženskú výchovu navštevuje 27 detí.   

 
 CZ Krajné 

Hneď 2.januárový deň sa šesť mládežníkov na čele s bratom farárom vybralo na blízky kopec 
Plešivec, odkiaľ sa pokochali výhľadom na celé okolie. Fašiangový čas si podľa možností užili aj 
seniori v DOS Adonis, kde 25.februára toto veselšie obdobie ukončili „Pochovaním basy“ a k tejto 
udalosti pozvali aj brata farára. 

Posledné februárové dni  všetci ostali v šoku z napadnutia Ukrajiny ruskými vojskami. Ani 
cirkevný zbor Krajné nezaváhal a hneď začal s pomocou pre ukrajinských vojnových utečencov – 
odídencov. V zborových priestoroch uskutočnil zbierku na balíčky prvej pomoci, ktoré sa odovzdávali 
všetkým priamo na hraniciach. Aj krajnianski mládežníci spolu so starostom Hlbokého a jeho 
manželkou sa v dňoch 19.3. – 20.3.2022 na hranici zúčastnili dobrovoľníckej práce, kam zároveň 
zaviezli už pripravené potravinové a hygienické balíčky prvej pomoci. Už 13.marca aj na faru do 
Krajného prišli prví odídenci Oľga s dcérami Júliou a Mášou (Kyjev) a mladou právničkou Nasťou 
(Záporožie). O týždeň neskôr prišla ďalšia rodina z Charkova Dyma, Nataša so synmi Mironom, 
Borisom a babičkou Naďou. Prvé dni po príchode sa spamätávali, no neskôr sa im bratia a sestry z 
Krajného snažili spríjemniť tento čas aj tým, že ich zobrali na výlet do nášho okolia a na Bradlo. 

Leto je plné príležitostí na aktivity s deťmi a mládežou. Krajnianski besiedkári sa každý rok 
tešia na detský letný tábor. Aj v roku 2022 si 20 vedúci tábora poctivo pripravili témy a aktivity, 
týkajúcej sa odvážnej biblickej Ester, ktorá odhodlane s vierou bojovala za svoj národ. Fara a všetky 
priestory okolo nej sa tak koncom júla zaplnili 40 deťmi a veselým džavotom. Na začiatku augusta 
v cirkevnom zbore s radosťou privítali posilu – nového brata námestného farára Branislava Balcu. 
Mládežníci a dorastenci (30) svoju dávku oddychu a  duchovného  pokrmu prijímali v auguste na chate 
pri  Duchonke. Popri  zábave a relaxe sa zamýšľali  nad úlohou starozmluvných sudcov a bližšie nad 
Gideonom a jeho poslaním pre izraelský národ.  

Cirkevný zbor si v 18.nedeľu po Svätej Trojici pripomenul 238. výročie posvätenia chrámu. Pri 
tejto príležitosti aktualizoval malú brožúrku o histórii zboru a Krajného. Slávnostné Služby Božie boli 
spestrené vystúpením spevokolu, ktorý od septembra sa opäť stretával k nácvikom. 

Po dvojročnej prestávke 18.decembra  priestory krajňanského chrámu Božieho a zborové 
priestory boli odovzdané na účely charitatívnych aktivít určených pre komunitné centrum Drahuškovo 
- koncert a vianočné trhy. Vianočný koncert hudobnej skupiny Eleos a vystúpenie zborového 
spevokolu boli pre kamarátov z Drahuškova vzácnami duchovnými darmi. Dievčatá z Drahuškova  
naoplátku potešili Krajňancov peknými vianočnými piesňami. Bol to krásny večer a vybraný finančný 
obnos bol tiež veľmi uspokojivý.  

  
CZ Myjava 
Cirkevný zbor bol v prvom polroku 2022 ešte administrovaný zo strany sestry konseniorky 

Ivety Vachulovej, ktorá svojou obetavou službou zároveň pripravovala zbor na príchod nových 
farárovcov. Proces vedúci k obsadeniu dvoch kňazských staníc riadnou voľbou sa začal už vo februári. 
Pokiaľ k voľbám došlo, bolo potrebné prijať nový štatút, zvoliť nových členov presbyterstva a 
pripraviť voľbu predsedníctva cirkevného zboru. Na Svätodušné sviatky sa prišli do zboru predstaviť 
manželia Ján a Anna Velebírovci z Bardejova. Ten deň bol zároveň závanom nového života 
v cirkevnom zbore, čo bolo vidieť aj na tvárach ľudí, ktorí si oboch farárovcov nakoniec aj zvolili, 
pričom odovzdanie úradu sa následne udialo v auguste. Radosť Myjavčanov vyvrcholila na slávnosť 
inštalácie oboch duchovných pastierov, ktorá bola zároveň spojená s úvodom novozvoleného 
zborového dozorcu brata Petra Talábu. Inštaláciu manželov Velebírovcov vykonal senior MYS brat 
Miroslav Hvožďara a úvod zborového dozorcu sestra konseniorka Iveta Vachulová. Slávnostnou 
kazateľkou bola konseniorka LOS, sestra  Katarína Hudáková. Spestrením programu bolo vystúpenie 
spevokolu z Bardejova a Myjavy. Noví zboroví farári sa hneď od začiatku snažili nadviazať na službu, 
ktorú pre zachovanie zboru konali administrátori. Dôležitým motivačným zhromaždením bola 



v Myjave návšteva biskupa ZD brata Jána Hroboňa na začiatku septembra, ktorý prišiel zbor 
povzbudiť Božím slovom aj osobným záujmom o prvé kroky k obnove zborového života. 
Požehnanými chvíľami na Myjave boli aj služby Božie na Pamiatku posvätenia chrámu, ktoré 
vyvrcholili spoločným spevom myjavskej hymny „Tá myjavská veža“ pri Štefánikovom pamätníku. 
V spolupráci s Centrom tradičnej kultúry pripravil cirkevný zbor na Myjave vo svojom kostole štyri 
adventné koncerty, ktoré sa konali každú adventnú nedeľu večer a ktoré boli vzácnou príležitosťou 
osloviť duchovnou zvesťou adventu aj takých poslucháčov, ktorí inak do kostola neprídu. Súčasťou 
hospodárskych prác v druhom polroku bola hlavne príprava na rekonštrukciu fary. Postupne sa začali 
obnovovať jednotlivé formy služby s rôznymi generáciami v zbore. Pred vedením zboru stoja veľké 
výzvy, ktorých riešenie naplní niekoľko ďalších rokov. 

CZ Prietrž 

Biblickým heslom, ktoré charakterizovalo život a prácu minulého roka v cirkevnom zbore 

Prietrž, bolo vyznanie Žalmistu „Dobroreč, duša moja, Hospodinu a nezabúdaj na žiadne z Jeho 

dobrodení.“ 
Niektoré aktivity, ktoré sa počas korony prerušili, sa veľmi ťažko alebo len pomaly dostávali 

do zabehnutých koľají. Avšak Pán Boh pomohol, aby sa opäť mohlo rozbehnúť budovanie života viery 

pre všetky generácie veriacich bez rozdielu.  

Vzácnou príležitosťou pre Prietržský cirkevný zbor  bola 15. nedeľa po Svätej Trojici. 

Prietržania si vtedy pripomenuli  si  760.  výročie  prvej písomnej zmienky o obci Prietrž ako aj 115. 

výročie posvätenia terajšieho chrámu Božieho. Bola to vzácna príležitosť opäť  si uvedomiť a prijať  

zodpovednosť za svoj zbor, za obec, za vzájomnú jednotu spoločenstiev.  Dňa 16.októbra, v  18. 

nedeľu po Sv. Trojici  sa na  spoločnom Nešpore v Prietrži zúčastnili aj viacerí členovia CZ Častkov. 

Slovom  Božím poslúžili farárovci z Trenčianskych Stankoviec, manželia Petrulovci. V lone krásnej 

prírody v areáli súkromného Poľnohospodárskeho múzea brata Pavla Reptu v osade u Rehúšov 

vytvorili zúčastnení vzájomne pekné 100-členné spoločenstvo všetkých generácií pri Božom slove, pri 

spoločných rozhovoroch i pri dobrom guláši.  Po duchovnej časti  a po občerstvení si veriaci  mohli 

prezrieť stálu expozíciu Poľnohospodárskeho múzea,  pamätnú izbu SNP, alebo sa pokochať krásami 

Božej prírody z neďalekej rozhľadne či si  zaspievať  pri heligónke.  

Poslednú nedeľu cirkevného roka,  dňa 20.11.2022,  evanjelický cirkevný zbor v obecných 

priestoroch kultúrneho domu spoločne aj s pani starostkou Danou Blažkovou, privítali všetkých 

účastníkov seniorátneho stretnutia Spoločenstva evanjelických žien Myjavského seniorátu. Po 

prestávke spôsobenej pandémiou  vytvorili krásne a vzácne spoločenstvo,  o ktoré sa s láskou postarali 

a občerstvenie pripravili členky cirkevného zboru.  

Tak,  ako sa aj v  osobných životoch striedajú pekné, ale aj tie nepríjemné chvíle -  toto   prežili 

i v cirkevnom zbore Prietrž v minulom roku, keď v októbri došlo k vykradnutiu fary, pričom boli 

odcudzené všetky nádoby k Večeri Pánovej, starožitný písací stroj, dva svietniky, kríž z oltára zo 

zborovej siene. Privolaná polícia začala pátranie, ale nakoľko sa jej  nepodarilo zistiť skutočnosti 

oprávňujúce vykonať trestné stíhanie voči určitej osobe,  ho  žiaľ prerušili. Je ťažko opísateľný ten 

pocit, čo človek prežíva, keď príde o niečo vzácne vo svojom živote.  Takto je ťažké  pre cirkevný 

zbor Prietrž, zmieriť sa s tým, že prišiel o všetky  bohoslužobné nádoby, ku ktorým citová a historická 

hodnota je nevyčísliteľná. 
 

CZ Senica 
V 2022 roku bol život senického cirkevného zboru v Senici ovplyvnený tromi významnými 

udalosťami: 
 1./ Ukončenie plošných opatrení na zabránenie šírenia vírusu corona19. Aj keď sa „úplne“ 

vírus nestratil, mohli aj v Senici z Božej milosti  na jar (od pôstu) opäť rozvinúť svoju službu 
a činnosť. Pravidelne sa mohli stretávať deti, konfirmandi, mohli sa konať stretnutia pre rodiny, 
Biblické hodiny, i nácviky spevokolu. Okrem týchto pravidelných aktivít pripravili aj niekoľko 
výnimočných. 26.júna mali slávnostné Služby Božie spojené s inštaláciou zborového brata farára Jána 
Čermáka. V auguste po viacerých rokoch zorganizovali tábor pre deti. Bol to denný tábor s témou 
„V Božej autoškole“.  

 2./ Vypuknutie vojny na Ukrajine. Aj keď sa konflikt nerozšíril až do našej krajiny a Pán Boh 
nám milostivo zachoval mier, predsa nás tento konflikt zasiahol. Príchod mnohých odídencov 
z Ukrajiny preskúšal naše srdcia a postoje. Aj senické spoločenstvo sa štedro zapojilo do tejto pomoci, 



najmä do celocirkevnej zbierky i do zbierky Krabice požehnania. Rovnako Seničania poslúžili priamo, 
duchovne i materiálne odídencom v Matejkovej v Brezovej pod Bradlom. Zapojili sa tiež do 
potravinovej zbierky organizovanej Tescom a Evanjelickou Diakoniou. Z výťažku tak mohli podporiť 
viacero starších,  osamelých a na pomoc druhých odkázaných členov  zboru i obyvateľov mesta. 

  3./ Z Božej dobrotivosti sa mohla rodina senického brata farára začiatkom februára 
presťahovať na faru, aj keď všetky práce neboli a stále nie sú dokončené. Týmto sa zjednodušila 
správa cirkevného zboru. Počas roka Seničania usilovne pracovali aj na úprave farského areálu. 
V budove fary vymenili starý plynový kotol za úsporný kondenzačný. Tak isto vymenili sklobetóny za 
plastové okná s izolačným trojskolom, čím sa dosiahla vzácna úspora 60% v spotrebe plynu.  

     Pred cirkevným zborom v Senici aj naďalej zostáva výzva, aby možnosti, ktoré sa im 
z Božej milosti otvárajú, využili na budovanie Božieho kráľovstva. 

 
CZ Senica - Čáčov 
V cirkevnom zbore sa konali tri konfirmačné slávnosti. Sľub vernosti a lásky Pánu Bohu 

a cirkvi dali 5 dospelí, 3 chlapci a 4 dievčatá. Výnimočnosťou konfirmácie mládeže bolo spoločné 
hudobné vystúpenie konfirmandov, ktorých k tejto jedinečnej udalosti pripravila dirigentka sestra 
Gabriela Vizváry Vávrová. 

Počas biblických hodín, ktoré počas roka v cirkevnom zbore prebiehali, Čáčovania zažívali, 
akú silu má kresťanstvo, ktoré stojí na slove Božom a láske. Nikto pritom nepotreboval hľadieť na 
hodinky, kedy to skončí, pretože slovo Božie sa pre prítomných stávalo živou vodou, ktorá premieňala 
životy. 

Zbor sa stal hrdý na mladého spolubrata Gabriela Sedláčka, ktorý na seniorálnom kole v speve 
získal 1. miesto v súťaži Dávidova harfa a obhájil ho aj na celoslovenskom kole Duchovná pieseň.  

V júni sa v Čáčove konal zborový deň, na ktorý si presbyteri vybrali tému zamestnávajúcu 
mnohých ľudí žijúcich na Slovensku i vo svete: „Ako čeliť obavám, ktoré doliehajú na ľudí, a nebyť 
ustarostený. Vzácnou návštevou boli hostia z Púchova, ktorí danú problematiku rozoberali vo svetle 
Božieho slova, pričom rozprávali osobné svedectvá o tom, ako oni prežívajú tieto neisté časy. V júli 
Čáčovania prežívali dni radosti a zábavy s deťmi na dennom detskom tábore, ktorého sa zúčastnilo 18 
detí. Po hospodárskej stránke v zbore vybudovali nové schody do suterénu fary s malým sociálnym 
zariadením, čo veľmi pomohlo pri organiozovaní hromadných podujatí. V tomto roku by Čáčovania 
radi pokračovali v rekonštrukcii farskej budovy a čakajú ich aj drobné opravy garáže, letnej kuchyne 
a chodníkov ku sakristii s bezbariérovým prístupom. 

Starý rok cirkevný zbor uzavrel nielen službami Božími, ale aj podujatím „Silvester spolu“ so 
spoločným zdieľaním, zábavou a budovaním spoločenstva.  

 
CZ Skalica 
Od začiatku roka až do Veľkej noci stále boli v platnosti rôzne obmedzenia. Pocítil to aj 

cirkevný zbor, ktorý aj v tej ťažkej dobe využíval moderné možnosti komunikácie. Napr.mládežníci sa 
počas roka stretávali cez internet, avšak pár krát sa stretli v zborovej sieni. V januári  po prvýkrát po 
dlhej prestávke zorganizovali služby Božie v Domove dôchodcov v Mokrom Háji, kde býva 11 
klientov evanjelikov. Od februára sa postupne – podľa školy a skupiny detí – obnovovala prezenčná 
výučba náboženstva a konfirmačnej prípravy.  Dňa 13. marca  v rámci služieb Božích Skaličania a to 
pri výročí smrti  spomínali na svojho dozorcu Jána Valúcha,, ktorý sa zasadil o výstavbu veže, daroval 
zvon i luster do kostola a ktorý podporoval cirkevný zbor aj po finančnej stránke.  

Veľkou nocou sa skončili takmer všetky obmedzenia a mohla sa rozvinúť opätovne duchovná 
služba ako v období pred rokom 2020.  23. apríla sa v zborovej sieni konalo stretnutie Slovákov 
z Bulharska – evanjelikov zo Skalice, Bratislavy, Trnavy a iných obcí., pri ktorom domáca sestra 
kostolníčka Věra Komínková dostala vyznamenanie za prácu vo výbore spolku Slovákov z Bulharska. 
15. mája v rámci Dňa matiek zasvätili v zbore aj nedeľu diakonie  s vďakou voči Pánu Bohu, že túto 
službu môže formou  stacionára konať aj skalický cirkevný zbor. Od 21. 5. bol opäť pre verejnosť 
otvorený kostol počas turistickej sezóny, pričom bola zaznamenaná pekná návštevnosť a veľký záujem 
zo strany turistov. 28. mája cirkevný zbor prijal návštevu z CZ Petržalka (celý autobus). V júli 
skalický brat dozorca Dušan Lašák oslávil 50. narodeniny, pri tejto vzácnej príležitosti mu Skaličania 
zablahoželali aj na službách Božích. V auguste sa dôstojný brat biskup Ivan Osuský dožil 80 rokov, 
pričom mu na službách Božích pri návšteve br. biskupa Jána Hroboňa poďakovali za jeho službu v 
zbore a cirkvi a zaželali veľa zdravia i hojnosť Božieho požehnania. Rovnako tak sa 80-ky dožil aj brat 
kostolník Ivan Komínek. Z hospodárskej oblasti za najdôležitejšie dielo Skaličania pokladajú 



revitalizáciu Parku J. A. Komenského pri 430.výročí jeho narodenia, ktorý otvorili v rámci 225. 
výročia Pamiatky posvätenia chrámu, a to s túžbou, aby slúžil svojmu účelu – odpočinku v oáze 
pokoja v centre mesta, kde takéto miesto chýba. V zbore by chceli sprístupniť aj farskú knižnicu 
a otvoriť ju pre verejnosť. Na fare začali s revitalizáciou okien, čo chcú tohto roku dokončiť. 11. 
decembra sa po troch rokoch opäť uskutočnilo vnútromisijné podujatie – adventné stretnutie 
jubilantov, ktorí boli radi, že sa podarilo obnoviť aj túto tradíciu. 18.decembra mali na fare v Skalici 
vianočnú rodinnú besiedku, na ktorú ako hostia prišli manželia Fraňovci z Bratislavy. 
 

CZ Sobotište 
Cirkevný zbor bol v prvom polroku 2022 ešte administrovaný zo strany sestry farárky Lenky 

Sedláčkovej, ktorá svojou obetavou službou zároveň pripravovala zbor na príchod nového duchovného 
pastiera. Po náhlej smrti brata farára Rastislava Hvožďaru vo februári 2021 sa zbor modlil a hľadal 
takého farára, ktorý by mohol dobre nadviazať na misijnú prácu svojho predchodcu. Pán Boh nakoniec 
vypočul modlitby Sobotišťanov a daroval im v lete brata Marcela Ištvána z Tornale. Radosť zavládla 
nielen v zbore, ale ožila aj fara, keďže brat farár si so sebou priviedol aj peknú rodinku. Nový 
duchovný pastier sa rýchlo aklimatizoval a  horlivo sa pustil do práce. Nadviazal na viaceré misijné 
aktivity, ktoré sa konali už predtým a priniesol aj mnoho nového.  Na konci jesene sa v zborovke 
konala jablková párty. Na začiatku adventu vydali v zbore prvé zborové noviny, v ktorých informujú o 
všetkom, čo sa v zbore udialo, robí a pripravuje. V roku 2022 sa konali počas nedele 2x mládežnícke 
služby Božie. V júli CZ  pripravil spomienkové služby Božie na Branči. Sobotišská mládež sa 
zúčastnila na viacerých podujatiach, ako boli  iSkejp kluby, zimný tábor v Častej, víkendovka v 
Prameni na Súši, NGfest, opekačka vo farskej záhrade pri ukončení školského roka, Semfest vo 
Zvolenskej Slatine, dorastový tábor v Častej, denný detský tábor v Sobotišti, iSkejp games, Rovnako 
sa podieľali na organizovaní podujatia “Adventný večer modlitieb, Božieho slova a piesní” v kostole 
v Sobotišti. Počas roka sa pravidelne v piatky večer stretávali na nácviku SMS-ky, ktoré svojím 
krásnym spevom slúžili nielen na službách Božích, ale aj na mnohých svadbách a iných podujatiach v 
okolí. Boli organizátorom “Benefičného koncertu pre Jurka”, ktorý sa konal 30. decembra. V 
novembri sa začali stretávať aj mladše deti, ktoré si dali nový názov MMS-ky. Čo sa týka 
hospodárskej činnosti, na jar 2022 sa vymenila strecha na kostole. Na fare sa znižovali stropy na 
poschodí, menili sa elektrické rozvody, dávala sa plávajúca podlaha, maľovalo sa, zrekonštruovala sa 
vchodová brána, v zimnom období sa menilo kúrenie - prechod zo starého plynového kotla na tepelné 
čerpadlo v kombinácii s novým kondenzačným kotlom. Na začiatku jesene sa otĺkol sokel kostola po 
celom obvode, vykopali sa drenážne jamy na zachytávanie dažďovej vody, okolo kostola sa vybral 
starý zberač dažďovej vody a vložil sa nový – rekonštruovala sa fasáda a vykonalo sa odvodnenie 
kostola. 

 
CZ Turá Lúka  
V cirkevnom zbore Turá Lúka prvými krokmi začali organizovať pravidelné ako i 

vnútromisijné podujatia. Po dvojročnej pauze obnovili s Božou pomocou prácu v spevokole, kde 
pribudli noví členovia. Najmä letné mesiace otvorili možnosti k spoločným aktivitám. Prvou z nich 
bola Zlatá konfirmácia a v prvom týždni letný detský tábor s témou „Stvorené je nám zverené“ a hneď 
nato letný dorastový tábor vo Vysokých Tatrách. Začiatkom augusta sa Turolúčania stretli  na 
Zborovom dni spojenom s rodinnými službami Božími, pietnou spomienkou na Hrajkách a napokon 
poobednou grilovačkou a hrami pre deti. Ďalší augustový víkend venovali Dožinkovému podujatiu 
a koniec leta usporiadali zborový výlet do Horných Zeleníc, kde cirkevníci z Turej Lúky opätovali 
návštevu z roku 2019. Tam po spoločných službách Božích navštívili hrob Viktora Badu, učiteľa 
a rodáka z Turej Lúky ako aj pamätné miesto meruôsmych rokov, miesto popravy Šuleka a Holubyho.  
V lete ešte zorganizovali jeden pre CZ potrebný projekt, v ktorom cez VÚC Trenčín zrevitalizovali 
priestory v Cirkevnej škole kúpou nových stolov a stoličiek. Začiatok zimy je pre CZ Turá Lúka už 
niekoľko rokov obdobím pečením vianočných oblátok. Advent otvorili v zbore mládežníckymi 
službami Božími, čím chceli vyjadriť poslanie adventu, ale i to, v čo veria, a to pomocou scénky, 
piesní, ale aj dialogickej kázne s dieťaťom v rozhovore o Božom slove. Ďalším rozmerom bola zmena 
v samospráve, kde prišlo k výmene primátora Myjavy. To bola zároveň vzácna príležitosť poďakovať 
sa na službách Božích za 20-ročnú spoluprácu Pavlovi Halabrínovi a zároveň pozdraviť nového 
primátora Ľubomíra Halabrína, obaja ktorí spoločne vonku pred kostolom následne odhalili nový 
vyrezávaný Betlehem z Bojnej. Pred kostolom boli vďaka členkám OZ Turolúcky prameň pripravené 
stánky s občerstvením ako aj s malým adventným predajom. Pár dní pred Vianocami zorganizovali 
v Turej Lúke 5. ročník koncertu „Svet lásku má“. Koncert bol sčasti venovaný aj obetiam pandémie 



covid 19. Samozrejme vo všetkých piesňach koncertom rezonovalo posolstvo Vianoc a Božieho daru. 
Potešením pre Turolúčanov bolo stretávanie mládeže v minulom roku. Kiež sa Pán Boh prizná aj 
k týmto skromným krokom, ktoré v minulom roku mohli v zbore urobiť. 

 
CZ Vrbovce.  
Pokiaľ bola zborová práca v dvoch predchádzajúcich rokoch kvôli pandémii značne 

ochromená, po dlhodobej  nútenej „prestávke“ sa už v uplynulom roku mohla začať rozbiehať. 
Úspešne sa o to s Božou pomocou pokúsili jednak členovia mládežníckej kapely Switch on ako aj 
členovia dychovky „Jubilate“, ktorí poslúžili k obohateniu viacerých služieb Božích. Začiatkom leta sa 
vo Vrbovciach konal tábor dorastu a mládeže, ktorý finančne podporil Trenčiansky samosprávny kraj, 
pričom dorast a mládež sa inak s nadšením stretávali počas celého roka, a to aj v dvoch letných 
prázdninových mesiacoch. Dorast si spravil spoločný letný výlet na MY-fest v myjavských Trnovciach 
a taktiež sa zúčastnil dvoch seniorálnych stretnutí mládeže, a to najskôr na športových hrách Iskejp 
games v neďalekom Sobotišti a krátko pred Vianocami na vianočnom stretnutí v Senici. Uvoľnenie 
pandemických opatrení v minulom roku dovolilo vrátiť sa znovu k veľkolepému misijnému podujatiu, 
a to k požehnaniu motocyklistov z príležitosti otvorenia novej motosezóny na tradičnej Štefánikovskej 
jazde v druhú májovú sobotu, keď do Vrboviec v sprievode policajných motoriek prišlo na svojich 
motorkách naraz vyše tisíc dvesto motorkárov z celého okolia. Títo si na námestí s plnou vážnosťou 
a disciplínou vypočuli evanjelizačné posolstvá, pomodlili sa a prijali spoločné i osobné požehnanie. 

  Pokiaľ silné vlny pandémie v dvoch predchádzajúcich rokoch obrali Vrbovčanov o Zlatú 
konfirmáciu, v tomto roku s Božou pomocou mohli úspešne dohoniť dva zameškané ročníky. Rovnako 
mali v cirkevnom zbore aj dve slávnosti Konfirmácie, pričom jednou z nich doháňali tú, ktorá sa mala 
uskutočniť rok predtým. Požehnanou chvíľou vo vrbovčianskom kostole bola Spomienka na obete 
dopravných nehôd v poslednú nedeľu po Sv. Trojici, ktorá v zbore kvôli pandémii chýbala 2 roky. 
Tak, ako to bolo obvyklé pred pandémiou, sa na nej zúčastnili viacerí členovia záchranných zložiek 
z troch samosprávnych krajov vrátane policajtov, profesionálnych i dobrovoľných hasičov ako aj 
zdravotníkov. Treba ešte spomenúť, že každoročne majú v cirkevnom zbore vo Vrbovciach nejakého 
nemeckého dobrovoľníka, pričom do augusta minulého roka tam mali mladého evanjelika Linusa 
Karla z Mníchova, ktorého zapájali do rozličných aktivít i manuálnej práce. 

Veľmi dôležité misijné poslanie si verne plnila aj zborová facebooková stránka 
(www.facebook.com/VrbovceZbor), ktorá už funguje vyše 10 rokov. Pravidelne prostredníctvom nej 
boli zverejňované aj bohoslužby resp. povzbudivé príhovory z iných cirkevných zborov alebo boli 
dávané odkazy na video z nejakej zaujímavej udalosti či bohoslužobného podujatia. V minulom roku 
sa oživilo aj poskytovanie náboženskej literatúry a distribúcia rozličných misijných materiálov ako 
časopisov, brožúrok či traktátov. Vrbovčania takto mohli aj bratom a sestrám z Ukrajiny poslúžiť 
duchovnou literatúrou v ich jazyku, pričom najcennejšie bolo dielo „Bez Boha na svete“ od Kristíny 
Rojovej preložené do ukrajinštiny. Na jeho tlač finančne prispel aj cirkevný zbor vo Vrbovciach, ktorý 
inak rozposlal viaceré ofery na rozličné miesta na podporu a pomoc ťažko skúšaným Ukrajincom.   
 
 
 

Pán Boh našim cirkevným zborom v Myjavskom senioráte aj napriek pandemickým prvým 
mesiacom dovolil v minulom roku mnoho. Daroval nám v našich zboroch množstvo obetavých ľudí, 
ktorí svoju službu vykonávali bez nároku na akúkoľvek odmenu. Nech nás Ježišova láska aj naďalej 
premáha, motivuje a ako verných vyznávačov s mocným svedectvom o radostnej zvesti Evanjelia 
smelo posiela za ostatnými ľuďmi! Nech tieto Jeho vzácne nástroje prinášajú pri budovaní jeho 
kráľovstva aj naďalej vzácne ovocie v zboroch nášho seniorátu! 

 

 

Spoločné podujatia MYS v roku 2022 

 Je to veľká milosť Božia, že náš seniorát má za posledné roky precízne premyslenú 
vnútromisijnú prácu, vďaka ktorej sme sa po dvoch ťažkých pandemických rokoch mohli opäť 
rozbehnúť a zorganizovať podujatia pre všetky vekové kategórie. Aj to je svedectvom, že rovnako na 
pôde seniorátu máme veľa obetavých pracovníkov, ľudí, ktorí bez nároku na odmenu venujú pre Božie 
dielo svoje nadanie i schopnosti, ale obetujú aj svoj, čas i svoje peniaze. Vďaka tejto veľkej devíze sa 

http://www.facebook.com/VrbovceZbor


nám aj v uplynulom roku podarilo zrealizovať niekoľko plánovaných podujatí, čo pozorne sledovala 
a aj zapisovala sestra predsedníčka Výboru misie MYS Lenka Sedláčková. Z jej výročnej správy  sme 
vybrali to najdôležitejšie:  

 
A. Biblická olympiáda  
V MYS sme sa zapojili do príprav detí na Biblickú olympiádu v piatich zboroch seniorátu: 

Myjava, Vrbovce, Turá Lúka, Sobotište a Senica. Z nášho seniorátu súťažilo celkovo 30 deti. Súťaž 
prebiehala on-line formou. Niektoré deti súťažili na školách ( Myjava, Turá Lúka, Senica, Vrbovce), 
deti zo ZŠ Sobotište súťažili na  fare Senica – Čáčov, kde sme im vytvorili nielen podmienky k súťaži, 
ale poskytli aj bohatý program s občerstvením k ich povzbudeniu a budovaniu spoločenstva. Pre 
úspešných riešiteľov seniorálneho kola sme zabezpečili diplomy a odmeny. 14 detí nás následne 
reprezentovalo na celoslovenskom kole Biblickej olympiády, ktorá sa tiež konala on-line formou. 
Diplomy aj odmeny boli doručené z ústredia ECAV a prostredníctvom učiteľov odovzdané deťom. Za 
vzácnu spoluprácu a za precíznu prípravu detí na biblickú olympiádu ďakujeme učiteľom zo ZŠ 
Vrbovce, najmä pani riaditeľke Jane Plešovej, z Myjavy Danke Naďovej, Júlii Lajdovej, duchovným 
pastierom Ivete Vachulovej, Lenke Sedláčkovej a Jánovi Čermákovi.  

 
B. Duchovná pieseň, Dávidova harfa 
V roku 2022 sme v Myjavskom senioráte vyhlásili súťaž Dávidova harfa. Súčasťou tohto 

podujatia je prezentácia a súťaž v speve duchovnej piesne, v hre na hudobný nástroj a v recitácii. Do 
súťaže sa zapojilo 11 deti z CZ Vrbovce, Sobotište, Senica – Čáčov. Porotu súťaže tvorili profesionálni 
umelci: Ján Jozefek a Gabriela Vizváry Vávrová. Z Myjavského seniorátu na celoslovenské kolo 
v speve postúpili dve deti v 1. a 3. kategórii z CZ Senica – Čáčov a Sobotište. Kvalitnú prípravu 
a profesionálny výber poroty potvrdili aj výsledky z celoslovenského kola,  kde obsadili 1. a 2. miesto.  

Do celoslovenského kola v recitácii poézie postúpili dve dievčatá z CZ Vrbovce. Srdečne 
ďakujeme tým, ktorí sa venovali a pripravovali deti na súťaže: pani riaditeľke ZŠ Vrbovce Jane 
Plešovej a jej spolupracovníkom za kvalitnú prípravu detí.  Deti z Vrboviec sú dlhodobo úspešnými 
víťazmi na celoslovenských súťažiach.  

Ďakujeme aj korepetítorom pri doprevádzaní detí v speve Mariánovi Sedláčkovi ako aj Gabriele 
Vizváry Vávrovej, ktorá pripravovala deti zo Sobotišťa a Senice – Čáčov. Ďakujeme všetkým rodičom 
i učiteľom, že si našli čas a boli ochotní investovať do prípravy detí a rovnako ich aj priviezť na súťaž 
v nedeľu. Ďakujeme cirkevnému zboru Senica – Čáčov za privítanie, pohostenie a organizačné 
zabezpečenie podujatia!  
 

C.  Deti, detské besiedky 
Práca detských besiedok prebiehala v rámci cirkevných zborov seniorátu. Aj tu bol vidieť nástup 

individualizmu, ktorý hýbe nielen spoločnosťou ale aj kresťanskými zhromaždeniami. Napriek tomu 
sme vďační všetkým tým rodičom v našom senioráte, ktorí privádzajú deti na besiedky, dbajú o ich 
duchovný rast a starajú sa o zoznamovanie detí nielen s kresťanskou etikou ale aj poznávaním slova 
Božieho. Zvlášť ďakujeme učiteľom detských besiedok. Pozorujeme, že sa zmenšil počet laických 
pracovníkov, ktorí na detských besiedkach slúžia. Opäť je pred nami veľká výzva, aby sme povolávali 
a vychovávali vyučujúcich detských besiedok. Ďakujeme všetkým duchovným pastierom, ktorí sa 
venujú vyučovaniu detí už v škôlkach a na detských bohoslužbách. Ďakujeme manželkám bratov 
farárov, ktoré sa venujú vyučovaniu detských besiedok, a tak slúžia v cirkevných zboroch. Ďakujeme 
tým bratom a sestrám, ktorí prevzali v cirkevných zboroch túto službu, pravidelne a dôsledne sa na ňu 
pripravujú, aby deťom prinášali zvesť evanjelia!  

V poslednú júnovú nedeľu sa v CZ Holíč uskutočnilo seniorálne stretnutie detských besiedok. 
Malo medzinárodnú účasť. Na toto stretnutie boli privezené aj mamičky s deťmi z Ukrajiny, ktoré 
bývali v Matejkovej a z CZ Holíč, Častkov, Brezová pod Bradlom, Turá Lúka, Myjava a Senica – 
Čáčov. Účasť na tomto stretnutí bola okolo 80 detí. Vyučovanie a program v kostole zabezpečila 
detská misia. Témou misijného príbehu boli Traja kamaráti. Po občerstvení, ktoré zabezpečil domáci 
cirkevný zbor, sa rodičia s deťmi presunuli do Holíčskeho zámku, ktorý im bol pripravený 
k prehliadke. Následne sa záujemci mohli okolo zámku aj člnkovať. Program pokračoval v bylinkovej 
záhrade rôznymi súťažami a aktivitami, ktoré pre nich pripravil domáci CZ. Ponuka bola skutočne 
bohatá.  

 
 



 
D. Misijné bohoslužby na Myjavských folklórnych slávnostiach MFS  
Medzi tradičné misijné seniorálne podujatie, na ktorom sa zúčastňujú členovia cirkevných zborov 

seniorátu a mnohí fanúšikovia folklóru, patria misijné bohoslužby na MFF.  Organizačná príprava 
týchto bohosluslužieb v roku 2022 pripadla CZ Sobotište. Takéto bohoslužby bývajú v posledný deň 
folklórnych slávností v nedeľu, tohto roku sa konali 19.6.2022. O hudobný doprovod piesní 
z evanjelického spevníka sa postaral brat Branislav Rybnikár, zvesťou slova Božieho poslúžila sestra 
farárka Lenka Sedláčková a spevom mládežníckych piesní dievčenská skupina SMS–ky pod vedením 
sestry Anny Praskáčovej. Vystúpenie detského speváckeho zboru Sobotištskí chrumkáči viedla 
dirigentka sestra Gabriela Vizváry Vávrová. O priamy prenos služieb Božích a zdieľanie úžasnej 
atmosféry sa postaral Marián Sedláček. Ďakujeme všetkým účinkujúcim! Ďakujeme rodičom detí 
i mládeži za podporu, ochotu, spolupatričnosť! Ďakujeme všetkým, ktorí nám požičali svoje kroje a 
pomohli deti aj do krojov obliecť. Pánu Bohu patrí vďaka aj za tých, ktorí na misijné bohoslužby na 
folklórne slávnosti prišli a zdieľali s nami radosť z prijatého požehnania. 
  

E. MY Fest 
Štvrtý ročník kresťanského festivalu MY FEST, ktorý sa konal 2. 7. 2022 ako tradične v amfiteátri 

Trnovce, aj tento rok pripravil svoj program pre celé rodiny. Aj tento krát na ňom participovali 
kresťania naprieč celým spektrom všetkých spoločenstiev kresťanov v senioráte. 

Za Myjavský seniorát na festivale poslúžili dobrovoľníci z Oblastného centra SEM MYS, ktorí 
pomáhali pri organizovaní samotného podujatia počnúc kosením trávy, hrabaním sena, stavaním 
stanov, pódia a ktorí pomáhali priamo pri zabezpečovaní samotného festivalu. Svojím vystúpením 
obohatil program detský spevácky zbor „Sobotištskí chrumkáči“ a zvesťou slova Božieho poslúžil brat 
farár Ján Čermák. Festival podporili mnohí sponzori, mesto Myjava i náš Myjavskí seniorát. Cieľom 
tohto podujatia je zbližovať kresťanov naprieč celého jeho spektra, zbližovať a podporovať všetky 
generácie Božích detí a byť jedinečnou alternatívou v konzumne žijúcom svete. Ďakujeme celému 
organizačnému tímu, všetkým dobrovoľníkom, spolupracovníkom, sponzorom ako aj samotným 
účastníkom podujatia. Aj pre budúce roky ho dávame ho do pozornosti a odporúčame všetkým tým, 
ktorí patria medzi Božie deti ale aj tým, ktorí hľadajú miesto, kam by priviedli svojich neveriacich 
priateľov.  
 

F. Služby Božie na Branči 
Tradične, 5. júla sa konali spomienkové služby Božie na Branči. Napriek tomu, že tieto služby 

Božie pokladáme za seniorálne podujatie, najväčšia organizačná záťaž spočívala na domácom 
cirkevnom zbore v Sobotišti, ktorý pre toto dobré dielo každým rokom dokazuje svoju nesmiernu 
obetavosť a lásku. Aj keď sa tento rok služby Božie konali za mierneho dažďa, viacerí účastníci 
skonštatovali, že patrilo medzi najkrajšie. Dážď Božieho požehnania padal nielen na pôdu ale aj 
ľudské srdcia, takže si mnohí mohli jeho ovocie vychutnávať z plnými dúškami.  Neodmysliteľným 
pomocníkom pri organizovaní tohto podujatia bol aj tento krát ZD ECAV, a to vzácna služba 
dôstojného brata biskupa Jána Hroboňa a jeho manželky Márie. Cirkevný zbor aj seniorát ďakujú 
Západnému dištriktu aj za dotáciu, ktorou bolo toto podujatie podporené, pričom sa pokryli rôzne 
náklady, napr. na ozvučenie ako aj vystúpenie kapely „Prázdny kríž“ zo Soli. Nenahraditeľná pomoc 
pri organizovaní tohto podujatia prichádza vždy priamo z Podbranča, počnúc členmi fílie Podbranč na 
čele s bratom kurátorom Ivanom Hudecom so svojimi presbytermi, až po Obecný úrad, ktorý aj v roku 
2022 ochotne zabezpečil vykosenie areálu. O ozvučenie a pódium sa postaral brat Maršala.  
Slávnostným kazateľom bol brat biskup ZD Ján Hroboň. Členovia CZ tradične zabezpečili koláčiky, 
zákusky i  nápoje a obed  bufetom rýchleho občerstvenia.   

V programe vystúpili kapela „Prázdny kríž“ zo Soli, detský spevácky zbor „Sobotištskí 
chrumkáči“ pod vedením dirigentky Gabriely Vizváry Vávrovej.  Hudobný doprovod zabezpečovala 
kantorka Elena Zelenáková. Pre deti bol pripravený detský program. Na službách Božích nás 
pozdravom povzbudili emeritný biskup Július Filo a generálny duchovný Ozbrojených síl a 
a ozbrojených zborov SR – plk. Mgr. Viktor Sabo. Po skončení služieb Božích si návštevníci mohli 
pozrieť novo otvorený Habánsky mlyn v Sobotišti. Roku Pána 2022 na hrade Branč sme nanovo mohli 
prežiť, aké vzácne sú chvíle v Božej blízkosti.  „Na to chcem spomínať a vyliať svoje srdce, že do 
Božieho domu v zástupe som chodieval za hlasitého plesania a vďaky so svätiacim davom.“ (Žalm 
42,5). Pánu Bohu patrí vďaka za všetkých, ktorí sa podieľali na organizovaní a realizácii tohto 
podujatia.  



 
 

G.  Seniorálne stretnutie žien 
V novembri 20.11.2022 privítal cirkevný zbor v Prietrži ženy zo seniorátu. Božím slovom poslúžil 

brat farár Marcel Ištván. Hosťom podujatia bola predsedníčka SEŽ Eva Oslíková z Modry, ktorá 
prítomným predstavila smerovania SEŽ v rámci ECAV a seniorátov. 

 Hojnú účasť vyše 100 účastníkov podujatia podporili ženy z každého cirkevného zboru 
v senioráte. Ďakujeme cirkevnému zboru v Prietrži za organizačné zabezpečenie podujatia, sestre 
konseniorke Ivete Vachulovej, ktorá je našou seniorátnou koordinátornkou práce so ženami, ale 
ďakujeme aj ostatným duchovným pastierom, že povzbudili ženy v cirkevných zboroch k stretávaniam 
sa, ale aj k štúdiu slova Božieho, k vzdelávaniu sa i k spoločnej službe.  

 
H. Vyučovanie NBV na školách a hospitácie 
Nezastupiteľné miesto v misijnom poslaní cirkvi má vyučovanie evanjelickej náboženskej 

výchovy v MŠ, ZŠ a SŠ. Pomocou k skvalitňovaniu vzdelávania a podpore vyučujúcich boli v ECAV 
venované mnohé vzdelávania, za čo srdečne ďakujeme. Ďalším nástrojom k skvalitňovaniu 
vyučovania a povzbudzovaniu vyučujúcich sú hospitácie na hodinách NBV. V našom senioráte 
školská dekanka Lenka Sedláčková vykonala v minulom roku tri hospitácie. Podrobná správa 
o vyučovaní Evanjelickej NBV v MYS sa nachádza v správe školského dekana.  
 
 

I. Modlitebné spoločenstvo MYS 
Medzi pravidelne opakujúce sa podujatia organizované v senioráte patria stretnutia  Modlitebného 

spoločenstva MYS. V roku 2022 sa uskutočnili  v cirkevných zboroch Senica-Čáčov, Brezová pod 
Bradlom, Kostolné, Sobotište a Košariská-Priepasné. Vždy išlo o srdečné stretnutia ľudí, ktorí s láskou 
prichádzali do cirkevného zboru, a to s túžbou, aby boli svedectvom pre iných a aj sami sa nechali 
povzbudiť v spoločenstve pri Božom slove a modlitbách. Na týchto stretnutiach zaznievali modlitby za 
naše cirkevné zbory, seniorát i celú cirkev, vyznávali sme zároveň hriechy a prosili o Božiu milosť, 
bez ktorej je všetka snaha márna. Slovom Božím na MOS MYS  slúžili Marián Sedláček, Lenka 
Sedláčková, Lívia Lichancová a Michal Kovár, za čo im úprimne ďakujeme! Súčasťou modlitebného 
spoločenstva bolo posedenie pri rozhovoroch a pri občerstvení. Ďakujeme cirkevným zborom za 
prijatie, zapojenie sa do modlitebného zápasu o Božiu milosť, ako aj za pripravenie milého prostredia 
s pohostením. 

      
 
J. Seniorátne stretnutia SPK 
Medzi pravidelné stretnutia duchovných v MYS patrí stretanie sa duchovných pastierov každý 

mesiac s výnimkou letných prázdnin na Seniorátnych pastorálnych konferenciách. Na spoločné 
stretnutia pozývame aj duchovných pastierov, ktorí sú na dôchodku. Jedenkrát do roka sa stretávame aj 
s kolegami z Považského seniorátu ako aj z Východomoravského seniorátu ČCE. V roku 2022 sme sa 
stretli za hranicou, a to v neďalekej Hrubej Vrbke na Morave.  

V čase pôstu a adventu a pred letnými prázdninami do tohto spoločenstva pozývame aj 
manželských partnerov i deti. Oni všetci sú súčasťou služby cirkevným zborov, v ktorých slúžime. 
Cieľom týchto stretávaní je vzájomné zdieľanie sa, povzbudzovanie i vzdelávanie. Ďakujeme 
cirkevným zborom Skalica, Sobotište, Prietrž, Vrbovce, Senica–Čáčov, Turá Lúka, Bukovec a už aj 
spomenutej Hrubej Vrbke, ktoré v roku 2022 pre tieto podujatia pripravili priestor i pohostenie. 
Pôvodne bolo v decembri naplánované stretnutie kňazov s rodinami pri Večeri Pánovej aj v cirkevnom 
zbore Kostolné, ale z dôvodu ochorenia veľkého počtu kňazov sa žiaľ neuskutočnilo. 

 
K.  Práca s dorastom a mládežou v MYS 
Prácu s dorastom a mládežou na seniorálnej úrovni má na starosti tzv. Oblastné centrum 

Myjavského seniorátu, na čele ktorého stojí obetavý brat Michal Kovár.  

Toto oblastné centrum pôsobí na území Myjavského seniorátu Evanjelickej cirkvi augsburského 

vyznania na Slovensku a tu pripravuje pravidelné a jednorazové aktivity pre dorast a mládež. 

Primárnym cieľom týchto aktivít je ponúknuť mladým ľuďom interakciu s Ježišom Kristom, viesť ich 

ku kresťanským hodnotám a povzbudzovať k prijatiu zodpovednosti za komunitu, v ktorej žijú. Tieto 

ciele sa snažíme napĺňať na stretnutiach klubu pre dorast a mládež – Klub iSKejp 412, na kresťanskom 



multi-žánrovom festivale – MY FEST, na víkendovom stretnutí pre mladých ľudí, ktorí sa pripravujú 

na konfirmáciu – KONFIVÍKEND, na športovom turnaji – iSKejp412 games a na stretnutiach 

základných kolektívov pôsobiacich v oblasti. 
V roku 2022 boli v príprave a samotnej realizácií aktivít najviac zapojení títo dobrovoľníci: 

Kristína Horňáková, Andrea Jankovýchová, Iveta Kovárová, Michal Kovár, Adriána Kulíšková, Erik 
Michalička, Ján Rechtoris, Ján Sadloň, Patrícia Sadloňová, Michal Vráblik, Adam Žák a ďalší. Zo 
správy referenta Michala Kovára som vybral informácie o povzbudivých podujatiach dorastu 
a mládeže, ktoré sme s pomocou Božou mohli minulý rok spoločne zorganizovať.  

 
 

       P r a v i d e l n é   a k t i v i t y : 

 

Našim cieľom je v rámci oblasti Myjavského seniorátu vytvárať priestor pre zmysluplné trávenie 

voľného času, kde si mladí ľudia môžu v chránenom prostredí prostredníctvom vzájomnej interakcie 

rozvíjať verbálnu i neverbálnu komunikáciu.  

 

Klub iSKejp412 – klub pre dorast a mládež z oblasti Myjava 

Termíny stretnutí a témy:  

                                     18. 6. 2022 Živý organizmus 

                                     16. 12. 2022 Vianočný klub iSKejp412 

   

       J e d n o r a z o v é   a k t i v i t y : 

 

Zámerom jednorazových aktivít je vzájomné prehĺbenie vzťahov návštevníkov pravidelných 

aktivít a vytvorenie priestoru pre širšie prepojenie komunity, pričom primárnym cieľom týchto aktivít 

je povzbudenie mladých ľudí osobne prijať Ježiša Krista a viesť ich k Jeho nasledovaniu i 

kresťanským hodnotám. Tieto ciele sa snažíme napĺňať pomocou jednorazových aktivít iSKejp412 

games a KONFIVÍKENDovky. 

 

Konfivíkend 022 

Termín: 22.- 24. 4. 2022 

Miesto: Misijné stredisko PRAMEŇ, Súš 

Popis: Víkendového stretnutia určeného primárne pre mladých ľudí, ktorí sa pripravujú na 

konfirmáciu, sa zúčastnilo 29 ľudí. V piatok, sobotu a nedeľu bol program rozdelený do jednotlivých 

blokov, v rámci ktorých boli pripravené rôzne súťaže, výlet, biblické témy, svedectvá a spev 

kresťanských piesní. 

  

 

iSKejp412 games 

Termín: 17. 9. 2022 

Miesto: areál ZŠ Sobotište 

Popis: Športový turnaj vo florbale, futbale a plážovom volejbale je primárne určený pre mladých ľudí z 

oblasti Myjavského seniorátu. Súčasťou turnaja bola inšpiratívna téma a koncert EMPA z Isaac 

Records. Športového turnaja sa zúčastnilo 84 ľudí. 
 

Špecifický projekt v OC SEM Myjava 
 Špecifickým projektom Oblastného centra Myjava je už hore spomenutý multi-žánrový 

kresťanský festival MYFEST. Tento sa pripravuje v spolupráci s viacerými kresťanskými 

denomináciami z oblasti. Festival sa tak prirodzene stal nástrojom pre sieťovanie kresťanov z oblasti. 

Vďaka tomuto projektu vznikajú na pôde seniorátu nové priateľstvá a spolupráca naprieč kresťanským 

denomináciám. Spoločne hľadáme spôsob, ako čo najefektívnejšie, najzrozumiteľnejšie a 

najrelevantnejšie šíriť Evanjelium v našej oblasti. Na štvrtom ročníku festivalu MYFEST účastníci 

mohli zažiť vystúpenie divadla, koncerty hudobných kapiel a kvalitný program pre deti. Festival sa 

konal 17. 7. 2022 v Myjave – areál Trnovce a zúčastnilo sa ho 225 ľudí.  

 



  

   

 Viac informácií podložených fotkami sa môžete dozvedieť cez elektronické odkazy na 

jednotlivé podujatia OC SEM Myjava: 

                          Konfivíkend  022      http://eso.sem.sk/fotky/1130 

                          Živý organizmus       http://eso.sem.sk/fotky/1109 

                       MYFEST 2022    http://eso.sem.sk/fotky/1116 

                          iSKejp412 games   http://eso.sem.sk/fotky/977 

                          Vianočný klub iSKejp412     http://eso.sem.sk/fotky/1108 

    

V predchádzajúcich dvoch rokoch boli životy ľudí veľmi ovplyvnené pandemickou situáciou. 

Najväčšou výzvou pre rok 2023 bude prekopať koncepciu aktivít, nebáť sa pritom niektoré aktivity už 

nepripravovať a naopak vytvoriť nové typy a formy aktivít. Nemalou výzvou bude pre nás hľadať 

spôsob, ako osloviť nových mladších dobrovoľníkov a zapojiť ich do prípravy podujatí. 
 
Ďakujeme všetkým, ktorí obetavo poslúžili v senioráte počas minulého roka akoukoľvek 

službou, ktorí sa ochotne zapájali do prípravy podujatí a vnútro-misijných akcií a ich aj dôstojne 
zorganizovali! 
 

    Záver 

 Aj keď nás veľa vecí v zboroch trápi, nezúfajme, nestrácajme nádej, aj pre všetko toto má Pán 
Ježiš cestu, východisko, len k tomu On potrebuje nás, naše čisté a úprimné svedectvo. Nepoľavujme, 
ba buďme ešte viac vernejší a oddanejší a On pomôže, požehná aj na poli finančnom a pridá nové 
radosti aj potrebné peniaze.  

Ďakujeme všetkým vám, sestry a bratia, ktorí ste v tomto doteraz vzorom a motiváciou pre 
ostatných! Ďakujeme, vám, ktorí sa za Pána Ježiša nehanbíte a vyznávate Ho všade, kde môžete, keď 
aj len v tichosti, napr. svojou dobročinnosťou či nenápadnou a nezištnou službou starým, chorým 
a opusteným. Ďakujeme vám, ktorí milujete svoje chrámy, ktorí ste prijali zodpovedné úlohy 
a poverenia priamo vo svojich cirk. zboroch a svojou obetavosťou a ochotou nadchýnate iných, či je to 
nezištná služba dozorcu, kurátora, presbytera, kantora, speváka, zvonára, kostolníka, upratovača, 
zapisovateľa, pokladníka, účtovníka, kronikára, vedúceho mládeže či pracovníka s deťmi, alebo len 
bežného člena zboru, ktorý sa za Pána Ježiša nehanbí. Vďaka aj vám, ktorí na pôde nášho seniorátu 
ochotne a radi slúžite darmi, ktoré ste dostali, či už ste funkcionári, seniorálni presbyteri, členovia 
výborov alebo aj verní modlitebníci, ktorí sa za naše zbory, seniorát i našu cirkev pravidelne k Pánu 
Bohu prihovárate. Určite je veľká radosť aj v nebi zo všetkých, ktorí sú svojou pokorou, skromnou 
povahou, slúžiacou láskou a obetavosťou mocným svedectvom pre iných, ktorí učia druhých úprimne 
milovať Pána Ježiša a motivovať ich k dobročinnosti a darcovstvu pre Jeho dielo tu na zemi.   

Na záver mi dovoľte uviesť skutočný príbeh z jedného cirkevného zboru. Do kostola tam na 
služby Božie prišiel zámožnejší muž. Pri východe z chrámu chcel dať na oferu 20 Eur, ale stalo sa, že 
z iného vačku omylom vhodil do pokladničky 100 Eur. Zistil to až pred svojím domom, a tak sa rýchlo 
ešte otočil a vrátil do kostola. V sakristii už našiel len kostolníka, ktorému vysvetlil, čo sa mu omylom 
prihodilo a pýtal si 80 Eur späť. Kostolník mu však vysvetlil, že to už nejde, že peniaze sú už spočítané 
a zaevidované. Muž vtedy pokrčil bezmocne plecami, povzdychol si, nejako sa uspokojil a odchádzal 
s poznámkou: „Však mi to Pán Boh určite nejako vynahradí!“ Ten kostolník, ktorý to počul, na 
mužove slová ale múdro zareagoval: „Kdeže, Pán Boh vám k dobru zaráta len tých 20 Eur, ktoré ste na 
oferu chceli dať, ale nikdy nie tých 80 Eur, ktoré ste do pokladnice hodiť nechceli.  

Bratia a sestry! Aj príbeh chudobnej vdovy nás dnes naučil, že hodnota daru nie je určená jeho 
množstvom, ale tým, z akých pohnútok ho dávame. Dar, ktorý dávame s neochotou alebo len pre 
uznanie či z povinnej zvyklosti, stráca totiž svoju hodnotu. Učme to my zodpovední citlivo aj druhých: 
Ak dávaš, dávaj srdcom, aj malé dary sú Pánu Bohu milšie viac, než iné, ak sú dané z čistej lásky 
a úprimnej vďačnosti. 

V jednom veršíku českej nábožnej piesne je to všetko výstižne vyjadrené: 
„Vhoď do Boží pokladny, neb Pán u ní sedí, 
ne po sumě pýtá se, lež na srdce hledí.“ 



Takéhoto „ochotného darcu miluje Boh“ a nielen takému darcovi, ale aj svojej vernej cirkvi 
prostredníctvom apoštola Pavla dáva pritom krásne zasľúbenie: „A Boh má moc vo všetkom rozhojniť 
pri vás svoju milosť, aby ste vo všetkom mali vždy dostatok všetkého (pre seba), aj nadbytok pre každý 
skutok.“(2 Kor 9,7-8). 

 
                                                                                                                    A m e n ! 

 

 

Modlitba 

Drahý Pane Bože, oslavujeme Ťa za všetky dary milosti a lásky, ktoré denne dávaš nám 
nehodným hriešnym ľuďom, našej cirkvi i nášmu národu. Aj tohto roku Ti chceme zvlášť poďakovať za 
veľký dar, ktorým je naše spoločenstvo bratov a sestier. Ďakujeme Ti, že po mnohých skúškach, ktoré 
nám spôsobila rozsiahla epidémia, keď sme boli obmedzení vo vzájomnom stretávaní, si ho môžeme 
znovu vychutnávať a tým aj ešte viac oceniť a vážiť.  Prosíme Ťa, chráň nám ho aj naďalej a nedovoľ, 
aby sme si ho sami ničili. Pomáhaj nám zodpovednejšie zápasiť za našu vieru, za naše rodiny, 
manželstvá, cirkevné zbory, za Tvoju drahú cirkev. Ďakujeme Ti, že Ty si nám jasne ukázal, aký má byť 
náš duchovný život, ale aj naše telesné i hmotné žitie v našich rodinách či v rodine Božích detí – cirkvi.  
Oslavujeme Ťa za to, že aj tohtoročným konventom nás chceš povzbudiť k ešte väčšej obetavosti 
a láske. Vzbuď v nás, prosíme, ešte väčšiu túžbu a nové nadšenie pre Tvoje hodnoty, pre Tvoju cirkev. 
Prosíme Ťa, prinavráť nášmu ľudu pohľad na jedinečný príklad Tvojej nekonečnej lásky a obetavosti, 
ktorá v našom Spasiteľovi dala na kríži úplne všetko, čo mala, pohľad na Jeho prebodnuté ruky i nohy, 
pohľad, bez ktorého sa človek pravej obetavosti a štedrosti nikdy nenaučí. Dopraj, nech v srdciach 
mnohých chladných a ľahostajných znovu zahorí Kristova láska a tak aj nadšenie pre Božie dielo. 

Daj, nech predovšetkým my duchovní pastieri sme príkladom čistého života a úprimného vzťahu 
k Tebe, nech dokazujeme pravdu Tvojho slova predovšetkým našim životom naplneným láskou 
a pokorou. Ďakujeme Ti, Pane Bože aj za všetkých verných a vzácnych spolupracovníkov v našich 
cirkevných zboroch: dozorcov, kantorov, spevákov, kurátorov, kostolníkov, účtovníkov, pokladníkov, 
zapisovateľov, učiteľov náboženstva, učiteľov v nedeľnej škole či v detských besiedkach, pracovníkov 
s mládežou ale aj za každého ďalšieho, ktorý sa za Teba nehanbí, kto do služby svedectva vkladá svoje 
srdce a pre Tvoje dielo dokáže mnoho obetovať. Dávaj im, prosíme, radosť z tejto práce a zosielaj Tvoje 
nebeské požehnanie! 

Prosíme za Predsedníctvo našej cirkvi i oboch dištriktov, za tých, ktorým si zveril spravovanie 
a vedenie cirkvi. Prosíme Ťa, posilňuj ich v práci, daruj im múdrosť a Ducha Svätého, aby v tomto tak 
ťažkom čase mohli viesť cirkev k jednote, pokoju, napredovaniu a k rozkvetu! 

Ďakujeme, drahý Pane, za všetok čas milosti, ktorý si aj v minulom roku doprial našim zborom 
a nášmu seniorátu. Ďakujeme za slobodu a nové možnosti práce! Do Tvojej starostlivosti vkladáme aj 
naše deti, mládež, všetky plánované práce, ale i ľudí vekom starých,  ako aj trpiacich, chorých, 
opustených. Prosíme aj za našich predstavených v štáte, daruj im, aby poznávali, čo je dobré, veď ich 
myšlienky a činy k spravodlivosti a k pokoju. 

A nakoniec prosíme, pomáhaj nám, aby sme aj tento konvent prijali ako čas Tvojej milosti. Obnov 
a požehnaj nás! Vládni nad nami, lebo Ty si naše Svetlo, náš Pokoj, naša Cesta i naša Nádej. Pomôž 
nám hľadieť v dôvere a oddanosti neustále na Teba a rozumieť Tvojej vôli a nášmu poslaniu. S touto 
silou a preniknutí Tvojou láskou nám dovoľ vykročiť na cestu nového života v Tvojom mene. Nech je 
ono medzi nami ale aj vo svete okolo nás oslávené a zvelebené!  

                                                                                                                         A m e n ! 

 

 

 
        Vladimír Malý v. r.                                                        Miroslav Hvožďara v. r. 
          sen. dozorca                                                                    senior MYS ECAV 

 

 



 

 

ŠTATISTIKA cirkevných zborov Myjavského seniorátu ECAV na Slovensku za rok 2022 

 

 

Cirkevný zbor 
Počet 
duší 

Krsty Konfirmácia Sobáše Večera Pánova Pohreby 

chl die dos sp chl die dos sp ev. križ. pož. sp. m. ž. sp. m. ž. sp. 

Brezová pod Bradlom 1 359 2 2 1 5 3 5 2 10 2 3 0 5 191 322 513 13 8 21 

Bukovec 275 3 2 0 5 2 3 0 5 1 1 0 2 70 127 197 0 3 3 

Častkov 512 3 8 0 11 5 0 0 5 1 2 0 3 90 228 318 3 3 6 

Hlboké 266 6 6 0 12 0 0 0 0 1 0 0 1 19 36 55 4 3 7 

Holíč 469 1 1 2 4 0 0 4 4 1 0 0 1 120 289 409 4 4 8 

Kostolné 473 4 6 1 11 0 0 0 0 1 0 0 1 102 264 366 9 15 24 

Košariská-Priepasné 464 2 1 2 5 0 0 3 3 2 2 0 4 80 117 197 4 5 9 

Krajné 1 301 8 5 0 13 0 0 1 1 5 1 1 7 343 506 849 11 11 22 

Myjava 3 405 7 14 0 21 15 14 1 30 6 5 0 11 322 657 979 22 30 52 

Prietrž 460 3 4 0 7 0 0 0 0 1 0 1 2 62 154 216 5 5 10 

Senica 1 227 4 4 0 8 0 0 1 1 0 4 0 4 123 404 527 10 12 22 

Senica-Čáčov 263 1 2 0 3 3 4 5 12 0 0 0 0 80 154 234 4 3 7 

Skalica 755 4 1 0 5 3 8 1 12 0 3 0 3 182 454 636 7 5 12 

Sobotište 1 153 2 5 0 7 1 3 0 4 2 2 0 4 188 415 603 6 17 23 

Turá Lúka 964 7 13 4 24 4 4 1 9 6 4 0 10 210 440 650 7 11 18 

Vrbovce 1 412 13 8 1 22 8 11 1 20 5 6 1 12 374 779 1 153 7 16 23 

SPOLU: 14 758 70 82 11 163 44 52 20 116 34 33 3 70 2 556 5 346 7 902 115 151 266 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


